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Uvodne besede

Vsi smo veseli napredka in predvsem tega, da upravljamo svojo državo sami. Spo
mnimo se samo, kako je Pučnik na dan plebiscita zaklical: »Jugoslavije ni več, gre 
za Slovenijo.« Z nastankom samostojne države Slovenije so se začele postopoma 
ustanavljati tudi nove občine. Nastajale so velike in majhne — po številu prebivalcev 
ali površini ozemlja.

Ljudje smo si želeli in si želimo spoštovanja osnovnih človekovih pravic, med kate
re spada tudi pravica do lastnega mišljenja in do lastne odločitve.

Občani občine Zavrč si ne želimo, da bi oblast posegala na območje našega odlo
čanja in mišljenja, kako bomo živeli v prihodnje in komu bomo pripadali. Želimo 
in hočemo ohraniti to, kar nam je država Slovenija dala leta 1994 — samostojno 
občino.

Zakaj nam jo je dala? Izpolnjevali smo vse pogoje za ustanovitev nove samostojne 
občine. Župan, občani, občinski svet hočemo ohraniti to, kar imamo — samostojno 
občino Zavrč.

Ne samo nam v občini Zavrč, tudi vsem drugim državljanom Slovenije, ne oziraje 
se na to, ali živijo v mali ali veliki občini do 5000 prebivalcev, želimo, da se jim to 
dovoli tudi v prihodnje!

Ce živimo v pošteni demokratični družbi, potem »zloglasni« politik gospod Gregor 
Virant ne bi smel jemati oz. vzeti tega, kar nam je država dala, saj smo dokazali, da 
smo dobri gospodarji!

Prepričana sem, da marsikatere za gospoda Viranta male, nepotrebne in potratne 
občine sam še ni obiskal, kaj šele povprašal o njenem napredku in zadovoljstvu nje
nih občanov.

Na TV lahko vidimo, kako nekateri naključno izbrani mimoidoči nasedajo medi
jem, ko novinar sprašuje, kaj mislijo o številu občanov, ali jih je preveč, in podobno. 
Novinar ima to pravico, saj opravlja svoje delo. Odgovori vprašanih so največkrat 
za nas male občine ponižujoči, saj povedo, da nas je preveč. Ne vedo, vsaj večina 
vprašanih se ne zaveda, kje mi za njih »mali« živimo ter kako varčno in transparen
tno uporabimo oz. vlagamo v razvoj davkoplačevalski denar. Gradimo tisto oz. smo 
zgradili tisto, kar je za občane pomembno.

Vsi ti politiki in državljani, ko so obrnjeni proti nam — za njih mali in nepotrebni 
— bi se morah zavedati, da veliki centri (občine) brez malih ne bi mogli obstajati. 
Živimo in ustvarjamo drug za drugega, ker se potrebujemo, in ne tarnamo samo o 
krizi, ki ni samo pri nas, ampak v svetu.

Vse čestitke ob občinskem prazniku!
Podžupanja Marta Bosilj

Dober den je glasilo občine Zavrč, ki glasilo tudi izdaja. Uredništvo: Tatjana Mohorko, Peter Vesenjak, Danica Bratuša in 
Lidija Domjan. Fotografije: T. Mohorko, R. Škrjanec in arhiv društev. Oblikovanje in tisk: Vejica, Rado Škrjanec, s. p. Naslov 
uredništva: Občina Zavrč, Zavrč 11, 2283 Zavrč. Telefon: 02 762 01 50, 76l 18 01. Glasilo občine Zavrč Dober den je vpisano v 
evidenco javnih glasil, ki jo vodi Ministrstvo za kulturo, pod zaporedno številko 1613. Natisnjeno: 600 izvodov, ki jih prejmejo

gospodinjstva v občini brezplačno.
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Letos se je občinski svet do sedaj sestal 
na petih rednih sejah. Na januarski 
seji so člani občinskega sveta obravna
vali in potrdili Letni program kulture 
za leto 2013, Letni program športa za 
leto 2013, direktorica ZRS Bistra Ptuj 
je predstavila Regionalno destinacij- 
sko organizacijo, kot najpomembnejša 
točka pa je bila obravnavana in potrje
na Rekonstrukcija LC 483 081 (Pesti- 
ke—Belski Vrh), JP 983 861 (Gorenjski 
Vrh—Šentjanž) in JP 983 161 (Gorenj
ski Vrh—Felfar).

Na februarski redni seji so bili ob zapi
sniku in morebitnih sklepih obravna
vani še predlog Odloka o spremembah 
in dopolnitvah občinskega podrobnega 
prostorskega načrta za območje P24 — 
R1 Športni park Zavrč — sprememba 2, 
DIIP Energetska sanacija OŠ Zavrč ter 
spremembe in dopolnitve načrta razvoj
nih programov.

V APRILU PODROBNEJŠI 
PREGLED POROČIL ZAVODOV
V aprilu je na 23. redni seji občinski 

svet občine Zavrč podrobneje pregledal 
poročila zavodov, med drugim poroči-

S sej občinskega sveta
lo CSD Ptuj za leto 2012 — Pomoč na 
domu — socialna oskrba, poročilo CSD 
Ptuj za leto 2012 — Varna hiša, poslov
no poročilo Knjižnice Ivana Potrča Ptuj 
za leto 2012, letno poročilo Glasbene 
šole Karola Pahorja Ptuj za leto 2012 in 
letno poročilo OŠ Cirkulane - Zavrč za 
leto 2012. V nadaljevanju je obravnaval 
in potrdil predlog Odloka o ustanovitvi 
javnega vzgojno-izobraževalnega zavoda 
OŠ dr. Ljudevita Pivka, podano je bilo 
soglasje CSD Ptuj k ceni storitve pomoči 
družini na domu. Občinski svet je izdelal 
tudi projektni predlog za identifikacijo 
nabora regijskih projektov v RRP 2014— 
2020 za regijo Podravje in ORP Spodnje 
Podravje 2014-2020.

Spomladi je bila sklicana še 24. redna 
seja, kjer je poročilo k točki Informacija 
o trendih varnostnih pojavov in doseže
nih rezultatov dela PP Gorišnica v letu 
2012 podal Igor Belšak.

Ob samem poročilu je največ časa raz
prava poteka glede sprememb s 1. 7. 
2013, ko bo Hrvaška vstopila v Evrop
sko unijo. Ugotavlja se, da bistvenih 
sprememb ne bo, razen prostega preto
ka blaga bo še naprej ostala kontrola na 
vseh maloobmejnih prehodih. Odbor za

finančne zadeve je podal letno poročilo 
občine Zavrč za leto 2012, prav tako 
je isti odbor predstavil Rebalans št. 1 
za leto 2013, ki je bil soglasno potrjen. 
Člani občinskega sveta so podali mnenje 
o kandidatih za delovno mesto ravnate
lja OŠ Cirkulane in prisluhnili letnemu 
poročilu Osnovne šole dr. Ljudevita Piv
ka za leto 2012.

NA JUNIJSKI SEJI POTRJEN 
DRUGI REBALANS 
PRORAČUNA
Na junijski seji je vodja redarjev SOU 

občin Spodnjega Podravja podal oceno 
Občinskega programa varnosti v letu 
2012. Obravnavana in potrjena sta bila 
predlog Odloka o organizaciji in delov
nem področju občinske uprave občine 
Zavrč in Rebalans proračuna št. 2. Pri 
točki Morebitni sklepi in predlogi je 
odbor za družbene dejavnosti predstavil 
aktivnosti, ki so že potekale pri pripra
vah na 17. praznik občine Zavrč.

Seje so potekale zelo konstruktivno, kar 
se da razbrati in je vidno na vseh podro
čjih.

Občinska uprava občine Zavrč

Okrogla miza z vprašanji Kaj prinaša vstop Hrvaške v EU?

Sodelujoči razpravljavci na okrogli mizi v Zavrču, na kateri so 
Zavrčani dobili vrsto odgovorov na vprašanja, povezana z julij
skim vstopom sosednje Hrvaške v Evropsko unijo.

Foto: Mojca Zemljarič, St. tednik

V Zavrču so v prvi polovici 
maja organizirali okroglo mizo 
na temo Kaj prinaša vstop 
Hrvaške v EU. Na okrogli 
mizi so vabljeni predstavniki 
s Policijske uprave Maribor 
in tamkajšnjega Carinskega 
urada pojasnili, kakšne in kje 
bodo spremembe ob vstopu 
sosednje Hrvaške v Evropsko 
unijo.

Završkemu podžupanu Janko 
Lorbku so se na okrogli mizi 
pridružili še vodja oddelka za 
državno mejo in tujce na Poli
cijski upravi Maribor Andrej 
Ramot, pomočnik komandirke 
na Policijski postaji Gorišnica

Igor Belšak in pomočnik direk
torja Carinskega urada Mari
bor Andrej Dobaj, z vprašanji 
pa so v razpravi sodelovali tudi 
nekateri občani završke občine. 
Že v maju je bilo slišati, da se z 
vstopom Hrvaške v EU prvega 
julija letos delo policistov ne 
bo spremenilo, carinikov pa po 
tem datumu na mejnih preho
dih ne bo več. To se je dejan
sko tudi zgodilo, sicer pa so 
gostje okrogle mize predstavili 
še nekatere podrobnosti, pove
zane s prehodom in prevozom 
blaga čez zunanjo šengensko 
mejo, kar se v tem času že izva
ja.

TM
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V Zavrču predstavili nove izbrane projekte LAS Haloze
V juliju je vodstvo LAS Haloze s predse

dnikom Gorazdom Ladinekom pripravi
lo dve delovni srečanji s člani LAS Halo
ze. Na obeh srečanjih so bolj podrobno

predstavili porabo sredstev za izvajanje 
ukrepov Leader v preteklem obdobju, 
aktualne zadeve, razvojne smernice in 
hkrati tudi izbrane projekte, ki bodo del

no sofinancirani zaradi primerne vsebine 
in naj bi posledično doprinesli k razvoju 
turizma na območju Haloz.

TM

Predsednik LAS Haloze Gorazd Ladinek je skupaj s Sonjo in Jernejem 
Golcem predstavil nove LAS-o ve izbrane projekte in strategijo razvoja 
Haloz za naslednje obdobje.

Delovnega srečanja v Zavrču so se udeležili tudi nekateri župani in 
predstavniki haloških občin.

Minister Židan obiskal tudi Pungračičeve
V Halozah so 17. julija gostili ministra za kmetijstvo in okolje 

mag. Dejana Zidana, ki si je med drugim ogledal nekaj prime
rov dobrih praks in težav na območju Haloz. Obiskal je tudi 
turistično kmetijo in vinogradništvo Pungračič v Drenovcu v 
občini Zavrč, kjer si je ogledal sodobno urejeno vinsko klet.

Minister Zidan je bil tudi gost na okrogli mizi v občini 
Videm na temo Možnosti in priložnosti za razvoj Haloz, ki sta 
jo organizirala Lokalna akcijska skupina Haloze in Kmetijsko- 
gozdarska zbornica Slovenije, KGZS Zavod Ptuj.

TM

Foto: Albin Bezjak
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V občini Zavrč praznično že sedemnajstič
Leto je naokrog in kot obi

čajno je bila tudi letošnja 
proslava ob občinskem pra
zniku tista priložnost, ko se 
je lokalna skupnost lahko 
ozrla na opravljeno delo v 
obdobju od lanskoletnega do 
letošnjega praznika, bila pa je 
to tudi priložnost za predsta
vitev ciljev in načrtov za novo 
obdobje. Dosežkov, ki jih je v 
obdobju tega enega leta uspe
lo uresničiti završki občini, ni 
malo, in kljub težkim časom 
v naši državi jim je v Zavrču 
uspelo dokončati marsikatero 
investicijo, proračunska sred
stva pa nameniti tja, kjer so 
bila najbolj potrebna.

Z velikim veseljem smo ob 
letošnjem prazniku občino 
predstavili tudi skozi nogomet 
in izbrano vrsto nogometašev 
NK Zavrč, ki jim je uspelo 
doseči sanjski in zgodovinski 
uspeh — uvrstitev v prvo ligo. 
Zavrčani in nogometni privr
ženci so zanje držali pesti tudi 
na dan praznovanja, ko so 
igrali v Domžalah.

Osrednji nagovor na prosla
vi ob prazniku občine Zavrč 
je v odsotnosti župana Mirana 
Vuka imela podžupanja Mar
ta Bosilj, ki je zbranim ob tej 
priložnosti predstavila glavne

Marta Bosilj, podžupanja občine 
Zavrč, je bila osrednja govornica 
na občinski proslavi.

poudarke o opravljenem delu 
v občini v vseh teh letih, še 
najbolj pa v zadnjem obdo
bju, ko se vodstvo občine tru
di dokončati zadane naloge in 
občino popeljati ob bok naj
bolj razvitim.
Tudi ob letošnjem 17. pra

zniku občine Zavrč so bila 
podeljena najvišja občinska 
priznanja, podžupanja Marta 
Bosilj, podžupan Janko Lor
bek in direktorica občinske 
uprave Evelin Makoter Jab- 
ločnik pa so še pred razgla
sitvijo letošnjih nagrajencev 
opravili prav posebno pode
litev. Posebno priznanje so 
izročili izjemni prostovoljki 
Tereziji Zebec iz Hrastovca,

Pevska skupina Trta je osrednjo prireditev ob občinskem prazniku 
pričela s himno.

V Zavrču se je na dan 1 7. občinskega praznika zbralo veliko 
pomembnih gostov in domačinov.

ki je že veliko let vključena v nja.
humanitarno dejavnost in v Terezija Zebec je kri prvič 
sebi nosi srčnost in plemeni- darovala 27. julija 1978 in 
tost, saj je kar 50-krat darova- postati krvodajalka je bila nje- 
la dragoceno tekočino življe- na velika želja že iz otroštva.

V kulturnem programu so bili znova v ospredju najmlajši, ki so še kako popestrili osrednji občinski dogodek, predstavili so se s Kamenčki iz 
mozaika minulega šolskega leta.
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Mlada in talentirana Minea bo 
nekoč zagotovo prava pevka, 
kar ji mnogi od srca tudi privo
ščijo.

Dolga leta je bila zelo aktivna 
v občinski organizaciji Rde
čega križa, vedno znova pa je 
znala prisluhniti svojemu srcu 
in pomagati sočloveku, za kar 
so se ji mnogi že zahvalili in ji 
za pogum tudi čestitali.

PRIZNANJE OBČINE 
ZAVRČ ZA VEČLETNO 
PRIZADEVNO DELO 
NA DRUŽBENO
POLITIČNEM 
IN KULTURNEM 
PODROČJU JE 
PREJELA VIDA 
MILUNIČ

Vida Milunič se je rodila v 
družini Težak. Po poklicu je 
učiteljica razrednega pouka, 
delala je tudi kot socialna 
delavka, sedaj pa kot upo
kojenka živi v Gorenjskem

Vrhu 21. Danes je zelo aktiv
na upokojenka. Ko se je po 
upokojitvi preselila nazaj v 
rojstni kraj, je začela aktivno 
sodelovati tako v društvenem 
kot tudi v družabnem in poli
tičnem življenju v občini.

Trenutno je predsednica in 
gonilna sila Kulturno-ume- 
tniškega društva Maksa Furja
na Zavrč, dva mandata je bila 
predsednica Rdečega križa, 
je tajnica Društva upokojen
cev Zavrč, je aktivna članica 
občinskega odbora ljudske 
stranke v Zavrču ter koordi
natorka v projektu Starejši 
za starejše. V vsakem dru
štvu, katerega članica je, ni 
le pasivna članica, ampak je 
povsod pripravljena delati in 
prevzeti določene naloge, ki 
jih opravlja vestno in odgo
vorno. Lahko bi rekli, da delo 
za druge, ki ga je začela v svoji 
poklicni poti, tako nadaljuje 
še po upokojitvi.

PRIZNANJE 
OBČINE ZAVRČ ZA 
IZJEMNE DOSEŽKE 
NA ŠPORTNEM 
PODROČJU JE 
PREJELA VERONIKA 
DOMJAN
Veronika Domjan je zelo 

talentirana in perspektivna 
mlada 16-letna atletinja, čla
nica Atletskega kluba Ptuj, 
učenka športnega oddel

Odlične sladke dobrote so pripravile završke gospodinje.

Dolgoletni krvodajalki Tereziji Zebec iz Hrastovca so za 50-krat daro
vano kri čestitali tudi podžupan, podžupanja in direktorica občinske 
uprave.

Posebej svečano je bilo ob predstavitvi letošnjih treh dobitnikov 
najvišjih priznanj občine Zavrč. Najmlajša dobitnica je bila mlada, 
talentirana športnica Veronika Domjan.

jyI ZAVRČ |

.s' K

Dobitniki priznanj ob priložnosti 1 7. praznika občine Zavrč

ka Gimnazije Ptuj, doma iz 
Zavrča. Veronika Domjan 
iz leta v leto zelo napreduje 
in dosega zavidljive rezultate 
tako znotraj meja Sloveni
je kot tudi na mednarodni 
ravni. Veronika je državna

rekorderka v metu diska za 
mlajše mladinke, kljub svoji 
mladosti pa je poleg naslovov 
državne prvakinje v mladin
skih kategorijah v sezoni 2012 
osvojila tudi članski in starej
ši mladinski državni naslov v

ftiDS£=/?
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Živahno je bilo tudi na prostem, pri kulturni dvorani, kjer je ekipa 
bara Veselič skrbela za pogostitev vseh zbranih na završkem občin
skem prazniku. Foto: Rado Škrjanec

metu diska. Je reprezentantka 
Slovenije in mlada Zavrčanka, 
ki veliko obeta. Trenira pod 
vodstvom Gorazda Rajher- 
ja, s katerim delata skupaj tri 
leta, in glede na kratko sku
pno obdobje dosegata odlične 
rezultate.

V preteklem letu je Vero
nika osvojila naslov državne 
prvakinje med članicami, 
starejšimi mladinkami in v 
svoji kategoriji med mlajšimi 
mladinkami. V letu 2011 je 
postavila nov državni rekord 
med pionirkami in z metom 
41,49 metra krepko presegla 
prejšnji rekord. V letu 2012 je 
mejo svojega osebnega rekor
da prestavila na 49,13 metra. 
Julija letos se je udeležila 8. 
svetovnega prvenstva za mlaj
še mladince in mladinke v 
ukrajinskem Donetsku, kjer 
je dosegla odlično 4. mesto. V 
zadnji sezoni je postala naju
spešnejša ptujska atletinja po 
zbiru medalj na državnih in 
pokalnih prvenstvih v Slove
niji.

PRIZNANJE OBČINE 
ZAVRČ ZA AKTIVNO 
IN PRIZADEVNO 
DELO NA PODROČJU 
GASILSTVA, ZAŠČITE

IN REŠEVANJA V 
OBČINI ZAVRČ JE 
PREJEL UROŠ KOKOT
Vsako društvo ima svojo 

kroniko, v kateri so zapisani 
člani, pomembni za razvoj in 
prepoznavnost društva. Med 
njimi je brez dvoma tudi Uroš 
Kokot, doma iz Hrastovca.

Osemletni fant se je prve
ga januarja 1989 včlanil v 
društvo kot pionir, iz kate
rega je nastal mladinec in iz 
mladinca gasilec. Veselje in 
pripadnost do gasilstva je raz
vil že v rosnih letih, rasla sta 
iz leta v leto. Kot mlad fant, 
star komaj dobrih 21 let, je 
leta 2001 prevzel funkcijo 
podpoveljnika društva. S pri
dobitvijo naziva ni pridobil le 
funkcije, temveč tudi odgo
vornost, ki se je zaveda in jo 
skrbno izpolnjuje. Odgo
vorna funkcija tovariša Uro
ša ni prevzela, temveč je kot 
odgovorni vodja uvidel potre
bo društva po manjkajočem 
izobraženem kadru in tako 
se je tudi sam izšolal za delo 
z motorno žago, za radiovezi- 
sta, za sodnika gasilskošpor- 
tne discipline in za strojnika.
Njegovo udejstvovanje ni 

ostalo neopaženo, zato mu je 
društvo podelilo več priznanj: 
gasilsko plamenico III. sto

pnje, gasilsko značko za 20 let 
delovanja in priznanje gasil
ske zveze III. stopnje.

Leta 2011 je tovariš Uroš 
opravil še tečaj za gasilskega 
častnika prve stopnje in še 
istega leta postal poveljnik 
civilne zaščite občine Zavrč. 
S prevzemom nove funkcije 
je prevzel še več odgovornosti 
in postal še bolj požrtvovalen 
član društva.

Naloge, ki mu jih nalaga 
društvo, tovariš Uroš z zave
stjo dobrega gasilca vestno in 
skrbno izpolnjuje. Svojo požr
tvovalnost je pokazal tudi ob 
lanskoletnih poplavah, ko je 
ob sprožitvi splošne nevarno
sti budno spremljal dogajanja

na širšem območju in doma 
ter skupaj z drugimi člani 
društva sodeloval pri reševa
nju življenj in premoženja na 
Borlu.

Svojo nesebičnost je poka
zal tudi pri obnovi gasilske
ga doma, ko je poskrbel za 
notranji videz doma. Tovariš 
Uroš veliko svojega prostega 
časa kot član prostovoljne
ga gasilskega društva Zavrč 
nameni za dobrobit društva 
in občanov. S tem povečuje 
sloves in prepoznavnost dru
štva in tudi občine Zavrč.

Tatjana Mohorko

Sladko, veselo in poučno na društvenem večeru
Vsa društva v občini Zavrč so tudi ob 

letošnjem občinskem prazniku pripra
vila večer druženja in skozi svoje aktiv
nosti predstavila tudi zadnje dosežke. 
Se pred društvenim večerom pa je bilo 
zanimivo v kulturni dvorani, kjer so čla
nice Društva gospodinj Zavrč ob pomo
či posebne komisije priredile prvo oce
njevanje potic z različnimi nadevi.

Spekle so pehtranovo, kokosovo, čoko
ladno, rožičevo, celo bananino potico in 
seveda orehovo, ki je tudi v Halozah zelo 
priljubljena. Ocenjevalno komisijo je

vodila Darinka Gostenčnik, dolgoletna 
učiteljica v srednji živilski šoli, sicer pa 
izjemna poznavalka in izdelovalka sla
ščic, ob njej pa so bile še Bernarda Trafe- 
la, Evelin Makoter Jabločnik in Marjana 
Logar Kelc.

DARINKA GOSTENČNIK JE OB 
TEJ PRILOŽNOSTI ZAPISALA:

»Z veseljem, kot vedno, sem se odzva
la povabilu svetovalne službe KGZ Ptuj, 
da sodelujem kot predsednica ocenjevalne 
komisije pri ocenjevanju potic, ki so jih 
pripravile žene iz Zavrča.

Ze ob vstopu v njihovo novo, lepo urejeno 
dvorano je bilo slovesno. Na mizi beli prti, 
potice na pladnjih s prti, pokrite, zlatorja- 
ve barve. Dišale so, ker so bile nekatere še 
tople ali pred kratkim pečene. Gospodinje 
so bile zbrane in s ponosom pričakovale 
ocenjevanje vseh trinajstih potic.

Ocenjevanje je potekalo tako, da je tri
članska komisija ocenjevala vsako potico 
posebej. Pri ocenjevanju so prisostvovale 
članice aktiva in seveda gospodinje, ki so 
pekle potice. Kot predsednica komisije sem 
v začetku ocenjevanja na kratko povedala 
nekaj zanimivosti o slovenski potici, razlo-
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žila potek in kriterije za oceno kakovosti 
potic.

Skupno smo komentirali zunanji videz 
posamezne potice, tako da so lahko gospo
dinje zaznale primerjavo in razlike med

Komisija ocenjevalk s predsednico Darinko 
Gostenčnik je imela zanimivo in kar zahtevno 
delo, saj je bila vsaka potica posebej dobra 
in okusna.

Najmlajša med gospodinjami Lea je potice 
pridno ponujala v pokušanje.

Na prostem med publiko so zapele završke 
ljudske pevke, pridružila pa se jim je tudi 
pevska skupina Trta.

Završki gasilci so bili tudi poučni, saj so 
zbranim občanom prikazali gašenje požara v 
kuhinji, v primeru, ko se vname vroče olje ...

poticami. Sledilo je ocenjevanje zunanjosti, 
sredice in okusa potic. Ob prerezu vsake 
potice smo pod šifro ocenili in komentira
li vsako potico posebej. Pri tem smo želeli 
poudariti pomen kakovosti potice v celoti

Najboljšo potico po okusu in videzu je 
po oceni komisije spekla Marica Kokot. 
Njena makova potica je bila zares odlična. 
Čestitamo!

Tudi vinarji so na društvenem večeru dočakali 
svoj trenutek in iz rok Terezije Meško, članice 
komisije, ki je pred časom ocenila vinske
vzorce, prejeli zaslužena bronasta, srebrna in 
zlata priznanja.

Svoje pesmi je domačinom predstavil pesnik 
Marijan Brunec.

Čebelarji so podarjali kozarčke, napolnjene s 
cvetličnim medom.

— zunanji videz (oblika, stabilnost skorje, 
barva peke), povezanost sredice s skorjo in 
okus celotne potice (skorje in sredice).

Komisija je soglasno odbijala točke za 
napake pri posameznem kriteriju in jih 
tudi ustrezno utemeljila. Gospodinje so 
ta način ocenjevanja lepo sprejele in z vso 
resnostjo prisluhnile komentarjem, kar jim 
bo v pomoč pri nadaljnjem delu.

Vseh dvanajst potic, potratne pogače 
nismo ocenjevali, ker ne spada med vrsto 
potic (potica povitica), si je zaslužilo pri
znanje, nekatere celo zelo visoko. Potice so 
bile skrbno izdelane, lepo predstavljene, 
ustrezno zapečene, povezane s testom in 
nadevom. Najbolj pa so se razlikovale po 
okusu. Med komentiranjem okusa potic so 
gospodinje spoznale, kako pomembni sta 
kakovost in priprava surovin (finost mletja, 
okus ter svežina orehov, maka, rožičev).

Gospodinje so med degustiranjem posa
meznih potic po ocenjevanju lahko ugota
vljale razlike v okusu in pritrdile pomenu 
dobre in lepe potice. Na koncu smo izbrali 
najboljšo potico po okusu in videzu, ki si 
je pridobila 37 točk. Eno točko je izgubila 
zaradi nekoliko tanjše skorje.

Čestitam gospodinjam za pogum, skrbno 
m odgovorno pripravo in upam, da se vidi-

Veliko koristnih nasvetov je dodal Peter Petek, 
serviser gasilnih aparatov, ki je predstavil naj
različnejše gasilnike in način uporabe.

Z razstavo slik Franca Simoniča in aranžma
jev Nade Prelog so svoj del k občinskemu
praznovanju dodali tudi završki upokojenci in 
v prostorih DU smo srečali avtorja razstave v 
družbi nekaterih gostov.
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mo tudi na Ptuju.«

NA DRUŠTVENEM VEČERU 
PESEM IN ČESTITKA ZA 
DOSEŽKE DRUŠTEV

Marta Bosilj in Franc Kelc sta letos na 
bolj šaljiv način predstavila završka dru
štva in njihovo delovanje. Završki pevci

in pevke so se predstavili s pesmijo, svo
je pesnitve je zbranim predstavil pesnik 
Marijan Brunec, potem pa so se po vrsti 
predstavili završki pohodniki, ki delujejo 
v okviru turističnega društva, rejci drob
nice, lovci, ki so v počastitev praznika 
občine pripravili tekmovanje v streljanju 
na glinaste golobe. Tretje mesto je osvojil

Jože Levanič, drugo Ivan Stočko in prvo 
mesto domačin Jože Bo rak; tekmovalo je 
18 lovcev. Sledile so jim završke gospodi
nje, upokojenci, vinogradniki, čebelarji, 
konjeniki in športniki ŠD Zavrč, kjer so 
v tem letu tako v ospredju nogometaši.

Besedilo in foto: TM

Ocenjevanje vina Zavrč 2013
ŠIFRA IME IN PRIIMEK NASLOV POŠTA SORTA LETNIK OCENA PRIZ

NANJE
8 MILAN FORSTNERIČ BELSKI VRH 31 ZAVRČ ZVRST 2012 17,53 srebrna

13 IVAN HORVAT BUKOVCI 88A MARKOV
CI LAŠKI RIZLING 2012 18,18 zlata

21 MARTIN ŽNIDARIČ CIRKULANE 72 CIRKULA
NE CHARDONNAV 2012 18,18 zlata

27 MARTIN ŽNIDARIČ CIRKULANE 72 CIRKULA
NE

MUŠKAT OTO- 
NEL 2012 18,30 zlata

9 MARTIN ŽUNA CIRKULANE 72 CIRKULA
NE

ZELENI SILVA
NEC 2012 18,08 srebrna

11 TURIZEM IN VINOGRADNI
ŠTVO PUNGRAČIČ DRENOVEC 7 ZAVRČ ŠIPON 2012 18,18 zlata

22 TURIZEM IN VINOGRADNI
ŠTVO PUNGRAČIČ DRENOVEC 7 ZAVRČ SAUVIGNON 2012 18,23 zlata

2 JOŽE ŠINJUR GORENJSKI VRH 18 ZAVRČ ZVRST 2012 17,08 bronasta

20 VLADIMIR ŽNIDARIČ GORENSJKI VRH 27 ZAVRČ BELI PONOT 2012 18,25 zlata

24 VLADIMIR ŽNIDARIČ GORENJSKI VRH 27 ZAVRČ SAUVIGNON 2012 17,85 srebrna

32 IVAN VUZEM HRASTOVEC 159 ZAVRČ TRAMINEC 2012 18,25 zlata

23 IVAN VUZEM HRASTOVEC 159 ZAVRČ SAUVIGNON 2012 18,05 srebrna

19 ROBERT KOKOT HRASTOVEC 160 ZAVRČ RENSKI RIZLING 2012 18,05 srebrna

6 FRANC KRALJ HRASTOVEC 2B ZAVRČ ZVRST 2012 18,15 zlata

28 FRANC KRALJ HRASTOVEC 2B ZAVRČ RUMENI
MUŠKAT 2012 18,23 zlata

5 JOŽE TEŽAK HRASTOVEC 75 ZAVRČ ZVRST 2012 17,85 srebrna

34 JOSIP STOČKO JELOVEC VOČAN- 
SKI 22

DONJA
VOČA

CABERNETSAU
VIGNON 2012 17,63 srebrna

10 KONRAD KOKOT KORENJAK 16 ZAVRČ ZELENI SILVA
NEC 2012 18,30 zlata

14 KONRAD KOKOT KORENJAK 16 ZAVRČ LAŠKI RIZLING 2011 17,90 srebrna

12 ANDREJ FAJFAR KORENJAK 17 ZAVRČ ŠIPON 2012 17,98 srebrna

30 DUŠAN BRATUŠA KORENJAK 3 ZAVRČ RUMENI
MUŠKAT 2012 18,25 zlata

36 DUŠAN BRATUŠA KORENJAK 3 ZAVRČ
ZVRST POZNA
TRGATEV 2012 18,45 zlata

29 IVAN BOSILJ KORENJAK 6A ZAVRČ
RUMENI
MUŠKAT 2012 17,93 srebrna

33 DUŠAN BRATUŠA KORENJAK 3 ZAVRČ TRAMINEC 2012 18,18 zlata

16 ANDREJ FAJFAR KORENJAK 17 ZAVRČ LAŠKI RIZLING 2012 17,85 srebrna

7 JOŽICA, FRANC HORVAT MURETINCI 27 GORIŠNI
CA ZVRST 2012 18,08 srebrna
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17 JANKO LORBEK PESTIKE IB ZAVRČ RENSKI RIZLING 2012 18,15 zlata

4 JANKO LORBEK PESTIKE IB ZAVRČ ZVRST 2012 17,90 srebrna

26 JANKO IN MILICA ZAVEC PESTIKE 26B ZAVRČ RUMENI
MUŠKAT 2012 17,98 srebrna

38 TURISTIČNA KMETIJA 
FAJFAR SLATINA 21B ŠMARTNO 

OB PAKI
KERNER POZNA 
TRGATEV 2011 18,38 zlata

37
TURISTIČNA KMETIJA 
FAJFAR SLATINA 21B ŠMARTNO 

OB PAKI
LAŠKI RIZLING 
IZBOR 2011 18,65 zlata

39
TURISTIČNA KMETIJA 
FAJFAR SLATINA 21B ŠMARTNO 

OB PAKI
DIŠEČI TRAMI
NEC IZBOR 2011 18,75 zlata

35 MIRAN VUK TURŠKI VRH 53 ZAVRČ
MODRI PINOT 
POZNA TRGA
TEV

2012 18,18 zlata

1 MARTIN TEŽAK BELSKI VRH 31 ZAVRČ ZVRST 2012 17,43 srebrna

3 LOVRO BELŠAK TURŠKI VRH 50 ZAVRČ ZVRST 2012 17,75 srebrna

TURISTIČNO DRUŠTVO ZAVRČ 
in
K6ZS ZAVOD PTUJ, KMETIJSKA 
SVETOVALNA SLUŽBA PTu\

ZLATO PKEZi JAj J7E
Prejme:

ZVRST 
Število točk

Osvojeno na ocenjevanju vin 
dne 7. maja 2013

iZAVRČU

Predsednik
Turističnega društva Zavrč

Predsednik ocenjevalne 
komisije

Še skupinski posnetek nagrajenih vinarjev

Kaj pomeni pevkam koncert ljudskih pevk
V nedeljo zvečer je v kulturni dvorani v 

Goričaku potekal že tradicionalni kon
cert Čez haloške griče naj pesem doni kot 
prispevek ljudskih pevk in KUD-a Maksa 
Furjana letošnjemu občinskemu prazni
ku. Povprašala sem pevke, kaj jim pomeni 
ta koncert.

Milena, vodja: Koncert mi pomeni zelo 
dosti, saj sem bila pobudnica ideje o sre
čanju ljudskih pevcev in godcev ob našem 
občinskem prazniku. Imam veselje do petja, 
zato si želim, da bi se ohranjalo. Rade bi pri-

Utrinek z letošnjega avgustovskega koncerta Čez 
haloške griče naj pesem doni, ki so ga ljudske 

pevke posvetile občinskemu prazniku.
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dobile tudi mlajše pevke, da 
bi se naši glasovi pomladili. 
Lepo bi bilo, če bi lahko pri
dobiti več sponzorjev, da bi 
bilo več posluha za naše petje.

Vida, predsednica KUD:
Koncert pomeni uresniči
tev naših želja in nagnjenj 
za ohranjanje ljudske pesmi. 
Je veselo druženje z drugimi 
pevskimi in glasbenimi skupi
nami. Ne nazadnje je uresni
čenje dela programa KUD-a, 
sicer pa prinaša nekaj obve
znosti in dela.

Hedvika: S to prireditvijo 
je poplačan ves naš trud, ko

hodimo vse leto na vaje. Tako 
me vrnemo drugim skupinam 
obisk, saj rade gremo k njim, 
oni pa seveda k nam.

Trezika P.: Vesele smo, da 
se lahko družimo, da nismo 
same, da radi pridejo pevci in 
godci k nam, mi pa jim vse 
vračamo z veseljem.

Marica: Vesele smo, ker lah
ko predstavimo nekaj svojega. 
Vidiš, kako delujejo druge 
skupine. Nismo ne najslabše 
in ne najboljše. Slišimo, kako 
nam glasovi »štimajo«.

Trezika K.: Vidiš, kakšne

pesmi so izbrale druge skupi
ne. Lepo nam je, če se sreča
mo, saj nas veže ljubezen do 
petja.

Bariča: Koncert mi veli
ko pomeni, saj se lahko tudi 
me izkažemo v občini, ne 
samo druga društva in skupi
ne, tudi drugam smo potem 
povabljene.

Zakaj je dobro, če koncert 
traja kar nekaj časa

S pozornostjo slediš spre
tnemu krmarjenju voditeljice 
Nade Kotar, da ne bi posta
lo vse dolgočasno. S svojimi 
mislimi odplavaš k dragemu

očetu in materi, v čase otro
štva in mladosti, ko je bila 
tvoja glavna skrb ujeti prave
ga fanta ali dekle, pa o križih 
in težavah kasneje v zakonu. 
Kako sedaj ne plevemo le rož 
na vrtu, ampak tudi plevel, 
saj nam ne cvete le rožmarin 
in tudi pravega petja ni več 
slišati na vasi, da bi bila opra
vila na vrtu prijaznejša, le še 
na koncertih, kakršen je bil 
tale naš v nedeljo zvečer. Ob 
poskočnih melodijah godcev 
pa te seveda zasrbijo pete.

Zato vas vabimo k pevkam 
in pevcem, godcem in muzi- 
kantkam v goste!

Trezika Majcenovič

Minimaturanti v dobri županovi družbi
Miran Vuk, župan občine Zavrč, je bil konec šolskega leta 

tudi v družbi bodočih prvošolcev. Obiskali so ga namreč 
minimaturanti, skupaj jih je bilo deset, ob obisku v občinski 
hiši pa jih je spremljala vzgojiteljica Bernarda Ropič.

Završki minimaturanti so županu zapeli svojo himno, pripo
vedovali so mu o sebi, starših in z veseljem povedali, s katerega 
konca završke občine so doma. Prav zanimivo pa je bilo slišati, 
kaj neki bodo počeli med letošnjimi poletnimi počitnicami. Že 
v septembru jih bodo srečali v završki osnovni šoli, kjer se jim 
bodo pridružili še trije sošolci.

Na sprejemu pri županu so jih prišli pozdravit tudi podžupan 
Janko Lorbek, podžupanja Marta Bosilj in direktorica občinske 
uprave Evelin Makoter Jabločnik.

Besedilo in foto: TM

Letošnji završki minimaturanti Nejc Ogrizek, Aleks Bratuša, Blaž 
Kopša, Nuša Arnečič, Leo Kokot, Niko Kelc, Aljaž Kelc, Taj Vajda, 
Anej Rreac in Sara Prelog so se v družbi župana Mirana Vuka lepo 
znašli.

Prijetni utrinki iz osrednje završke sejne sobe, kjer so se ob koncu šol
skega leta pomudili minimaturanti.

Najmlajši so se za skupno mizo posladkali z nekaj dobrotami, ki so 
bile pravšnje darilo občine.
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Kros na Ptuju
Otroci, ki bodo to jesen 

vstopili v šolo, so se 28. maja 
udeležili medobčinskega in 
mednarodnega krosa na Ptu
ju, ki ga je organiziral Vrtec 
Ptuj skupaj s Športno šolo 
Juhuhu. Zraven ptujskih vrt
cev se je krosa udeležilo veli
ko okoliških vrtcev in vrtec 
iz Varaždina. Pri teku jih je 
spodbujal Juhi, na koncu pa 
so vsi dobili medalje za odlič
no opravljeno delo. Preživeli 
smo prijeten dopoldan.

Zaključna prireditev
Vsaka stvar ima svoj zače

tek in svoj konec. Tako je že 
v vrtcu. Eni začetki so lepi, 
drugi so težki. Enako in čisto 
drugače pa je na koncu. Da bi 
zaključili šolsko leto v vrtcu, 
smo se otroci in starši, tudi 
nekaj babic, tet, stricev ... 
zbrali na nogometnem igri
šču. Bil je vroč dan, ki je prav 
klical po poletnem druženju, 
sreda, 13. junij.
V predšolskem obdobju 

otroci z igro pridobivajo 
raznovrstne gibalne izkušnje, 
ki jim prinašajo veselje, spon
tanost, ustvarjalnost in zado
voljstvo. Prav zato v našem vrtcu otrokom vsakodnevno 

omogočamo izvajanje raz
ličnih gibalnih dejavnosti v 
prostoru in na prostem, saj se 
zavedamo, kako pomembna 
sestavina je gibanje v kako
vosti življenja ne le v otro
štvu, temveč v vseh starostnih 
obdobjih.

Na prireditvi smo obisko
valcem tako predstavili nekaj 
gibalno-plesnih dejavnosti, ki 
jih med drugim v našem vrt
cu radi vnašamo v delo z otro
ki. Otroci so s svojimi vzgoji

teljicami ponosno nastopili in 
s tem potrdili, da se v našem 
vrtcu veliko zanimivega igra
mo, da se veliko gibamo in 
ustvarjamo.
Od nas so se poslovili naši 

minimaturanti, ki bodo jese
ni postali prvošolčki. Želimo 
jim, da se v šoli dobro poču
tijo, veliko naučijo in da nas 
pridejo še kaj obiskat. Popol
dan je minil v prijetnem dru
ženju.

Dušanka Kokot 
Foto: Bernardka Ropič
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Kolesarski izpit
V četrtek, 13. 6. 2013, smo

opravljali kolesarski izpit. 
Učenci petega razreda smo se 
zbrali na igrišču, kjer sta nas

najprej lepo pozdravili uči
teljica Sonja in ravnateljica 
Suzana Petek ter nam zaželeli 
varno in srečno vožnjo.

Izpit smo začeli z vožnjo 
na poligonu. Vsak učenec 
je moral prenesti kozarček, 
zapeljati med nastavljenimi 
ovirami, se zapeljati skozi 
žagasto desko in se ustaviti 
pred končno oviro, kjer si z 
ovire vrgel samo prvo deščico. 
Nato smo morali opraviti še 
vožnjo na cesti. Na progi so 
bili štirje ocenjevalci: učitelji
ca Sonja Majcenovič, gospod 
policist Robert Ovčar, gospod 
Zvonko Pravdič in gospod 
Franc Kelc, predstavnik obči
ne Zavrč. Vsak je imel mapo 
in v njej ocenjevalni list.
Jaz sem si moral izposoditi 

kolo od sošolca, saj sem poza

bil doma snemljivo luč in 
tako moje kolo ni bilo tehnič
no brezhibno. Po malici smo 
se zbrali v razredu. Tukaj je 
komisija razglasila, da smo vsi 
opravili izpit, ter nam iskreno 
čestitala. Predstavnik obči- 
ne Zavrč je vsakemu učencu 
podaril vrečko, v kateri so bili 
čokolada, odsevni telovnik in 
knjižica o prometu. Za to se 
zahvaljujemo.

Bila sva zelo vesela, ker sva 
opravila kolesarski izpit.

Leonardo Punčec, Eva 
Ropič, 5. b

Na reviji folklornih skupin
V sredo, 27. 3. 2013, smo se zbrali v šoli skupaj z učitelji. 

Nato smo se odpravili v Trnovsko vas na revijo folklornih sku
pin. Pred tem smo pobrali še folklorno skupino Markovci. 
Ustavili smo se pri dvorani v Trnovski vasi. Pred zadnjo vajo na 
odru smo se preoblekli v folklorna oblačila in preobuli v plesne 
čevlje. Pred nastopom smo bili vsi vznemirjeni, saj je bil to 
naš prvi nastop na reviji folklornih skupin. Nastopali smo kot 
enajsta skupina. Ko je folklorna skupina iz Markovcev odple
sala, smo na oder prišli mi. Obšla nas je misel, da bi storili kaj 
narobe ali se zmotili pri korakih, a je naš nastop dobro uspel,

vsi smo se odlično odrezali. Po nastopu smo se ponovno preo
blekli in preobuli, pojedli malico in še nekaj popili.

Skupaj s folklorno skupino Markovci smo se podali proti 
domu. Na avtobusu smo se veliko pogovarjali in veliko smeja
li. Vožnja je minila zelo hitro, že med potjo smo poklicali svoje 
starše, da so nas prišli čakat pred šolo v Zavrču. Vsi smo bili 
utrujeni od plesa in od smeha.

Melani Kokot, 7. b

Kam pa kam, kozliček?
V petek, 26. 4. 2013, smo si učenci od 1. do 5. razreda in otroci iz 

vrtca ogledali lutkovno predstavo z zgoraj zapisanim naslovom.
Predstava je trajala celo šolsko uro in je govorila o malem kozletu, 

ki ni nikoli ubogal in ni upošteval pravil. Nekega dne pa je lastnica 
Taja šla v glasbeno šolo. S seboj je hotela peljati svojega kozleta, a ta 
se je izgovarjal in ni hotel zraven. Prikazanih je bilo še nekaj takšnih 
prigod, ko kozle ni ubogal.

Na koncu je Taja vzela svoj mali klavir in zaigrala pesmi. Ob tem se 
je kozle zabaval in spoznal, da z delom in s trudom dosežemo to, da 
se naučimo igrati na klavir. To je namreč uspelo Taji.

Za ogled predstave se zahvaljujemo občini Zavrč.

Minea Gabrovec, 5. b
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Šolska ekskurzija v Ljubljano
V petek, 24. 5. 2013, smo 

se zbrali pred šolo v Zavrču. 
S sabo smo si prinesli send
viče, sok ali vodo in nekaj 
sladkarij ter se odpravili v 
Ljubljano. Peljali smo se po 
avtocesti.

Na Trojanah smo naredili 
postanek za malico. Od tu 
naprej nas je ves dan spremljal 
dež. Prispeli smo v Ljubljano, 
kjer smo se najprej sprehodili 
po ulicah naše prestolnice do 
tržnice in vzpenjače, s katero 
smo se zapeljali na ljubljanski 
grad. Z gradu smo videli celo 
ljubljansko okolico. Po lepi 
sprehajalni poti smo peš odšli 
na kosilo in nato v Slovenski

šolski muzej. V muzeju nas 
je pričakala vodička. Oblekli 
smo si oblačila, ki so bila zna
čilna za učence v starih časih. 
Nato smo odšli v razred. Raz
deljeni smo bili tako, da so 
na eni strani sedele deklice, 
na drugi strani pa fantje. Ko 
je učiteljica vstopila v razred, 
smo vstali in vljudno poz
dravili. Na mizi sta nas čaka
la črnilo in pero, s katerima 
smo vadili lepopis. Pisali smo 
tako, kot so nekoč pisali naši 
dedki in babice. Učiteljica je 
bila zelo stroga, saj je vsakega, 
ki ni vedel odgovora, poslala 
na koruzo klečat ali pa sedet 
na osla. Po končani uri pou
ka smo si izdelali vsak svoj

zvonček, ki smo si ga odnesli 
domov. Nato smo si ogledali 
še razstavo, nakupili spominč
ke in se odpravili domov.

Za vedno mi bodo ostali v 
spominu stara šolska učilni

ca, stroga učiteljica in pouk 
na star način. Izlet je bil zame 
kljub dežju posebno dožive
tje.

Nejc Vesenjak, 5. b

Prekmurje, prihajamo!
Tisti teden pred šolsko ekskurzijo smo 

se že vsi veselili izleta v Prekmurje in se o 
tem veliko pogovarjali.

Zjutraj, na dan ekskurzije, smo že vsi 
nestrpno čakali pred šolo in se spraševali, 
kdaj se bomo odpeljali, kajti vznemir
jenje je bilo veliko, obetal se je tudi lep 
sončen dan.

Najprej smo se odpravili po naše sošol
ce v Cirkulane. In nato se je naše poto
vanje začelo. Najprej smo se odpravili na 
Otok ljubezni v Ižakovce. Tam smo se 
ustavili za kar nekaj časa. Najprej smo se 
peljali čez reko Muro z brodorn, s kakr
šnim so včasih prevažali traktorje, živino, 
pridelke. Brod še danes predstavlja neka

kšno cesto, ki povezuje levi in desni breg 
reke. Pogledali smo si film o burjaših. To 
so bili ljudje, ki so utrjevali brežine reke 
Mure.

Naprej smo se odpravili v Filovce. Ime
novali bi jih lahko kar lončarska vas. Tam 
smo si ogledali mojstra lončarja pri nje
govem delu in se tudi sami preizkusili v 
izdelovanju glinenih posodic. Pri stari 
panonski s slamo kriti hiši smo si oddah
nili in sprostili.

Pot smo nadaljevali v Bogojino, kjer 
smo si ogledali Plečnikovo cerkev. 
Domačini ji pravijo tudi "bela ptica”, saj 
se zvonik dviga visoko v zrak in je bele 
barve.

Največja poslastica je bil ranč 
Vermida. Tam smo najprej 
pojedli okusen bograč, nato pa 
smo se odpravili jahat, ribarit 
in krmit živino. Najpogumnejši 
so zlezli v kanu in se poganjali 
po manjšem ribniku. Spet dru
gi so sedeli ob tabornem ognju 
in popekali kruh in nanj mazali 
zaseko.

Čas je hitro tekel in najboljše 
stvari hitro minejo. Za konec

našega izleta smo obiskali hišo prekmur
skega pisatelja Miška Kranjca. O njem 
smo izvedeli kar nekaj zanimivih reči. 
Nisem vedel, da je bil Miško Kranjec 
tudi slikar in tak mojster s čopičem v 
roki.

V Prekmurju živi veliko Romov in sko
raj vsaka vas ima romski zaselek. Mi smo 
obiskali enega izmed zaselkov. Zaigrali 
in zapeli so nam njihovo himno. Pa tudi 
sprehodili smo se od hiše do hiše in rado
vedno opazovali prav tako radovedne 
otroke, ki so kukali izza zaves. Izlet smo 
sklenili v Ormožu, v nakupovalnem sre
dišču, kjer smo do konca izpraznili svoje 
denarnice in se vsi dobre volje odpravili 
proti domu.

Alex Žnidarič, 6. b
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Ljubezenske 3. b-razreda
Sije kot sonce na nebu.
Je kot sneg.
Frizura lepa kot cvet.
V njem je polno energije.
Pri matematiki same petke dobi. 
Brani me pri slabem, 
najrajši, najrajši me ima.
Iz njega lepota ne izgine.
Nikoli me ne tepe.

ZOJA

Jaz imam veliko ljubezen, 
a nikomur je ne povem!
Veš, kako mu je ime?
Le on zdaj ve, kdo je.
Podarja mi srce 
in vrtnic vrh gore.
Je prijazen in še več.
In zelo mi bije srce, ker ga imam rada.

MELANIE

Imaš me rad.
V šoli sva se srečala, prinesel si 
mi rožo,
ki bila rdeče barve je.
Si lep kakor roža in sonček. 
Vedno, ko sem sedla k mizi, 
si se usedel zraven mene.
Vsakič sva se pogovarjala, če 
me imaš rad, 
da bova skupaj živela.

KATJA

Tvoja ljubezen je kot roža sredi trate, 
roža lepe barve.
To je barva, ki jo imam rada.
Zlata je kakor zvezda na nebu.
To je ljubezenski nasvet, ker te ima rada. 
Sem sama sredi poljan, lepa zvezda na 
nebu,
saj veš, ko spet bova skupaj, nikar ne obu
paj,
rože cvetijo, ko si ob meni, 
angel zapoje mi najlepšo pesem.

NINA

RADA GA IMAM KAKOR SONCE, KI SIJE NA 
NEBU.
RADA GA IMAM KAKOR ROŽO, KI JE ZACVETE
LA.
RADA GA IMAM KAKOR JUTRANJO ROSO. 
RADA GA IMAM KAKOR ZVEZDO NA NEBU.

Je lep žarek sonca. Ima lepe, kratke lase.
Oči ima lepe kot kaplja na veji.
Ko zjutraj grem v šolo, vedno me pozdravi.
Ko grem domov, na lepem konju jaha.
Na konju je lep kot še nikoli.
Ko se vozim s kolesom, vedno pride mimo mene.
Ko spim, je vedno v mojih sanjah, vedno pride v 
naročje moje.

EMA

Ima lepe, dolge, rjave lase, 
modre oči in lepo ime.
Se skoraj vsak dan srečava, 
na Ptuju ali kje drugje.
Obiščem jo vsak vikend.
Pride na vsak moj rojstni dan, 
stara je osem let.
Vidiva se tudi v trgovini.

MARTIN

Si luna, ki me gleda dan in noč.
Si fant naj lepši na svetu, 
ko zjutraj se zbudiš, name pomisliš, 
čutiš bolečino.
Poslal si mi poljub čisto vsak dan.
Ti si mi vse, ti si mi ljubezen.
Dam ti vse, kar hočeš, 
nikomur te ne dam, 
ti si mi ljubezen.

ANITA

LARISA
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Kaj smo povedali drug o drugem v 3. b-razredu
MARTIN glasen je zelo, da vsi ga 

daleč slišijo. Le kdo kriči, se sprašujejo, 
a mi vemo, čigav je glas, saj že tri leta je 
pri nas. Ko pa skrega njega kdo, solze na 
licih se prikažejo.

LUKA moj prijatelj je, ker rad z mano 
igra se. Pri testu vedno trojko dobi in to 
njemu zadosti je. Pri kosilu vedno vse 
poje, ker njemu vse dobro je.

Dolgolasa MELANIE se dere, da se 
kar iskri. Večkrat joče, ker trebuh jo boli. 
Včasih skleneva, da za vedno prijateljici 
sva. Pa se kmalu vse podre in prijateljstvo 
več ne gre. Ona rada se ne uči, ker vedno 
se ji domov mudi.

Naš RIKARDO zelo smešen je, zabava 
stalno se in vicev poln je. Radi ga ima
mo, z njim se stalno igramo.

JAKA na krosu drvi in vsakič meda
ljo zlato dobi. To je naš Jaka, ki vsak dan 
za žogo skaka. Rad na tekme zahaja in 
nogometašem pogum daj a. Njega ne 
ulovi nihče, ker najboljši v teku je. Vča
sih rad nagaja, da ga učiteljica graja.

LARISA v razredu za red poskrbi, pri
dno pospravlja in briše klopi. Ko vsem se 
že iz razreda mudi, ona še drugim polič
ke uredi.

EMA lepa punca je, in ker pogumna 
je zelo, vedno poškoduje se hudo. Hitro 
rada razjoče se, ker misli, da nismo njene 
prijateljice. Matematika ji nič kaj ne leži, 
a radi pomagamo ji vsi.

ZOJA naša popravlja se, ker spozna
va, da s trmo ne doseže se vse. Učiteljica 
jo rada ima, zato je trme je odvadila. A 
včasih poskuša, se kislo drži, a učiteljice 
naše to nič ne skrbi. Plesalka je prava, se 
spletno vrti in včasih tudi kaj nas nauči.

ANITA moja sošolka je, ki rada vedno 
šminka se. V šoli s fanti se podi, rada 
pospravlja, le knjiga mar ji ni. Učiteljica 
krega se, ker površna je. A meni vseeno 
je, kakšna je, samo da moja naj ljubša pri
jateljica je.

Naša mala NINA pridna punca je, 
včasih rada joka se, ker ne ubogamo je. 
Rada krega se zelo, tudi prijazna je lahko.

KATJA Larisina dvojčica je in tudi 
ona pospravlja za vse. Je tiha in mirna, 
lepo se smeji, a v zvezke kaj rada nič ne 
gledi.

Naš sošolec NIK vedno je nagajiv, 
podi se po razredu, ko učiteljice ni. 
Govori vsemogoče stvari, kaj vse doma 
se mu godi. To moj prijatelj je pravi, saj z 
mano vse norosti napravi.

Ko zjutraj se zbudim, hitro v šolo jaz 
hitim. Hitro po stopnicah gor, tam že 
čaka me moj zbor. A najljubši mi med 
njimi je moj prijatelj nagajivi. Z njim 
najrajši se igram, njega najbolj rad imam. 
To moj prijatelj in sošolec ROKI je. Naš 
prijatelj nagajivi ROK je lahkih, hitrih 
nog.

IGOR pameten je človek, moj prija
telj je. Vedno rada se igrava, tudi včasih 
podivjava. Pri pouku tiha sva, a v podalj
šanem glasna zelo. Kosilo hitro pojeva, 
da čim prej v razred smeva.

J ANJ A pri pouku tiha je zelo, a v 
odmoru ni več tako. Hitro uščipne koga 
v roko, da solze v oči mu kmalu privro.

Obisk ultramaratonca Hilarija v Zavrču
V ponedeljek, 29. julija, prikolesaril slovenski ultra- 

popoldan je v našo občino maratonec Radovan Skubic

Vin LISTOV ZA

mn
W'

Ultramaratonca Hilarija je na sedežu občine sprejel podžupan Janko 
Lorbek ter mu ob tej priložnosti podaril zloženke in drug promocijski 
material o občini Zavrč.

Hilarij, ki je v sklopu projek
ta »Iz srca Slovenije v vse slo
venske občine« prekolesaril 
vse slovenske občine.

S tem projektom želi pove
zati vso državo ter simbolično 
utrditi povezanost ljudi in 
njihovo spoštovanje do narav
nih danosti domovine in člo
veških vrednot, ki so temelj 
vsake zdrave in napredne 
družbe. Ob pomoči županov 
in predstavnikov občin je na 
zemljevid Slovenije simbolič
no prilepil 211 lipovih listov 
za zeleno Slovenijo. Gospoda 
Radovana je na sedežu obči
ne sprejel podžupan Janko

Lorbek, ki mu je razkazal 
občinsko stavbo ter mu poda
ril zloženke in drug promocij
ski material o občini Zavrč. 
Gospod Radovan je ob koncu 
poti povedal, da so ga kljub 
vročini in naporom razveselili 
in motivirali izredno prijazni 
sprejemi v slovenskih občinah 
in da iskreno upa, da bosta ta 
prijaznost in solidarnost tisti, 
ki bosta v prihodnje goni
lo Slovencev pri ustvarjanju 
boljše prihodnosti in seveda 
še bolj zelene Slovenije.

Občinska uprava občine 
Zavrč

aiDS&=/?
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Mladinski raziskovalni tabor Haloze 2013
Po daljši časovni odsotnosti 

smo se letos z mladimi raz
iskovalci ponovno vrnili na 
območje Haloz. V prejšnjih 
letih so raziskave potekale 
na območju zahodnih Haloz 
(Makole, Žetale), letos pa 
smo se preselili na območje 
vzhodnih Haloz, konkre
tno na širše območje občine 
Zavrč. Tabor je bil ob orga
nizaciji Zveze za tehnično 
kulturo Slovenije ponovno 
namenjen študentom geogra
fije s Filozofske fakultete iz 
Maribora. Udeležilo se ga je 
20 študentov iz različnih kra
jev Slovenije. Na tem mestu 
se je treba zahvaliti tako obči
ni Zavrč, ki je tabor finančno 
podprla, kot osnovni šoli, ki 
nam je omogočila nastanitev 
in vse potrebno za izvedbo 
tabora.

Raziskovalno delo je pote
kalo v sedmih raziskovalnih 
skupinah: etnološki, ornitolo- 
ški, geološki, skupini za geo
grafske informacijske sisteme, 
svetlobno onesnaževanje, tal
no klimo in obremenjevanje 
agroekosistemov.

Predmet raziskav etnolo
ške skupine je bil preverjanje 
stanja obstoječe registrirane 
nepremične kulturne dedišči
ne na območju občine Zavrč 
v kontekstu valorizacije za 
pripravo strokovnih podlag za 
odlok o razglasitvi kulturnih 
spomenikov lokalnega pome
na na območju občine Zavrč. 
Občinski odloki namreč pred
stavljajo z zakonom predpisa
no obliko varovanja kulturnih 
spomenikov na lokalni ravni. 
Prav tako se je skupina lotila 
identificiranja in dokumenti
ranja še neevidentiranih enot 
stavbne dediščine.

Terensko delo skupine je 
potekalo v vseh naseljih na 
območju občine Zavrč: Bel

Foto: M. Vogrin

ski Vrh, Drenovec, Gorenj
ski Vrh, Goričah, Hrastovec, 
Korenjak, Pestike, Turški Vrh 
in Zavrč. Izhodišče raziskav 
je bil seznam evidentiranih 
stavbnih enot v okviru že pri
pravljenih strokovnih podlag 
za prostorske plane občine 
Zavrč.

Delo na terenu je potekalo 
na osnovi izbranih delovnih 
metod: voden pogovor na 
osnovi okvirnih vprašalnic, 
dokumentiranje, zbiranje in 
pregled arhivskih virov ter 
izdelava skic tlorisov, posame
znih arhitektonskih detajlov

Na omenjenem seznamu 
je bilo evidentiranih 11 enot 
nepremične kulturne dedi
ščine. Valorizacija enot je 
potekala po ustaljenih meri
lih: geografsko-prostorskem, 
zgodovinsko-časovnem, etno- 
loško-socialnem in gradbeno- 
razvojnem.

Izsledki raziskav so poka
zali, da so stavbne kvalitete, 
upoštevajoč navedena merila, 
prepoznane samo pri sedmih 
enotah nepremične kulturne 
dediščine.
V okviru raziskovalnega dela 

so med drugim spoznali tudi 
stavbno tipologijo, ki se je 
skozi stoletja razvijala in kot 
taka prispevala k prepoznav
nosti tukajšnje kulturne kra
jine.

Ornitološka skupina se je 
ukvarjala s pticami v Halozah, 
ki so v primerjavi z nekaterimi 
drugimi našimi območji slabo 
poznane. Podrobnejše raziska
ve na tem področju niso bile 
opravljene, zbirali so se v glav
nem le kvalitativni podatki, 
veliko teh tudi na mladinskih 
taborih v prejšnjih letih.

Ornitološka skupina, sku
pina za proučevanje ptic, je 
letos začela zbiranje osnovnih

Udeleženci tabora

Dokumentiranje etnološke dediščine

Ornitološka skupina

podatkov o pticah v vzhodnih 
Halozah. Zraven zbiranja kva
litativnih podatkov so opazo
vane vrste razdelili tudi glede 
na njihov življenjski prostor 
(gozd, vinograd, sadovnjak, 
travišča, naselje), kjer so gnez
dile. Skupaj so v Halozah in

Foto: S. Štajnbaher

Foto: S. Štajnbaher

delu Ptujskega polja zabeležili 
61 vrst, od tega v Halozah 46 
vrst. Za vse opazovane vrste 
lahko rečemo, da na omenje
nem območju tudi gnezdijo. 
Najzanimivejši vrsti, ki so ju 
odkrili v Halozah na gnezde
nju, sta čebelar Merops apia-
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Skupina za agroekosisteme pri predstavitvi delovnih rezultatov
Foto: I. Žiberna

ster in plotni strnad Emberiza 
circlus. Plotni strnad pri nas 
strnjeno gnezdi le na Primor
skem, v celinski Sloveniji je 
precej redkejši. Čebelar je pri 
nas redek in ogrožen gnez- 
dilec. Gnezdi raztreseno v 
posameznih peskokopih in ob 
nekaterih rekah. Za Haloze 
do sedaj čebelar ni bil poznan 
kot gnezdilec.

Cilji geološke skupine na 
taboru so bili naslednji:
- Na osnovi terenskega 

dela in ob uporabi ustrezne 
geološke literature ugotoviti 
čim bolj podrobno geolo
ško zgradbo ozemlja občine 
Zavrč in bližnje okolice. Na 
golicah in drugih dostopnih 
mestih vzeti vzorce kamnin, 
jih kasneje v taboru preparira
ti in pripraviti za nastajajočo 
šolsko zbirko v OŠ Zavrč.

— Dokumentirati lokacije

nekdanjih kamnolomov in 
drugih mest, s katerih so se 
domačini oskrbovali s kamni
nami. Prav tako ugotoviti 
namembnost uporabe posa
meznih vrst kamnin v prete
klosti.

— Seznaniti udeležence tabo
ra s postopki prepoznavanja 
kamnin, mineralov in more
bitnih primerkov fosilov.

Člani geološke skupine so 
se najprej seznanili z geološko 
literaturo navedenega obmo
čja, predvsem tudi z geološko 
karto in njenim tolmačem. 
Terensko delo se je izvajalo s 
predvidenimi ogledi lokacij 
nekdanjih kamnolomov, saj 
trenutno v občini ni aktivne
ga kamnoloma. Posamezne 
lokacije, kot so tako ime
novani Ulmovi kamnolomi 
vzhodno od gradu Bori in 
kamnolomi v bližini lovske

ga doma, so že zelo zarasli. 
Povsod so bili odvzeti vzorci 
kamnin, to je pretežno lito- 
tamnijskega apnenca, kon
glomerata in apnenčevega 
peščenjaka. Ogledali so si 
tudi mesto podora ob gradu 
Bori, ki se je zgodil preteklo 
leto, in bližnjo razkrito steno 
v laporju pri hiši usnja Her
man. Zadnji dve lokaciji sta 
sicer na ozemlju občine Cir
kulane, vendar so ju obiskali, 
saj je predvsem slednja pozna
na kot eno redkih nahajališč 
septarij v Halozah. Vzorce so 
podobno kot z drugih lokacij 
vključili v nastajajočo šolsko 
zbirko kamnin v OŠ Zavrč. 
Skupno se je v zbirko izbralo 
in ustrezno evidentiralo 28 
primerkov kamnin.

Terensko delo so opravljali 
tudi po južnem delu občine 
Zavrč, za katerega niso imeli 
podatkov o lokacijah kamno
lomov. Iskali so predvsem 
golice ob cestnih usekih in 
drugih gradbenih posegih 
ter na njih jemali vzorce. V 
tem delu občine prevladuje
jo laporji in peščeni laporji. 
Navedene kamnine hitreje 
razpadajo, kar lahko ima za 
posledico nastajanje plazov, 
prav tako pa so tudi manj 
uporabne v gradbene name
ne. Po izjavah domačinov 
so predvsem sivkasti pešče
ni lapor tudi uporabljali za 
zidanje kletnih delov zgradb. 
V bistvu so na omenjenem 
območju izvajali prospekcije, 
saj kakšnih konkretnih podat
kov ni bilo na razpolago.

V skupini za obremenje
vanje agroekosistemov so s 
pomočjo anket skušali ugoto
viti, kako kmetije energetsko 
obremenjujejo okolje v občini 
Zavrč. Cilji dela so bili: pro
učiti značilnosti kmetijske 
dejavnosti v občini Zavrč in 
prikazati energijsko intenziv
nost kmetijstva v občini. Vse 
potrebne podatke za analizo

so pridobili na terenu z anke
tiranjem 20 kmetij v občini 
Zavrč.
Ankete so bile sestavljene 

po Slesserjevi metodi, kjer je 
pomembno, koliko energi
je vloži kmetijstvo na hektar 
obdelovalne površine — ener
getska gostota. Pri izračunih 
so upoštevali le neposredne 
vnose (mineralna gnojila, 
zaščitna sredstva, goriva, ele
ktrična energija), ne pa tudi 
posrednih (vložena delovna 
moč, stroji, naložbe). Za laž
jo obdelavo podatkov so vse 
vnose z energijskimi ekvi
valenti pretvorili na skupni 
imenovalec (v GJ) ter izrazili 
v gigajoulih na hektar obdelo
valnih površin (GJ/ha).

Največji delež zemljiških 
posesti na anketiranih kmeti
jah predstavljajo travniki (30 
%), sledijo pašniki (23 %), 
vinogradi (20 %) ter njive in 
vrtovi (16 %). Rezultati so 
pokazali, da povprečna kme
tija obremenjuje okolje z 22 
GJ/ha. Slesser navaja, da je 
dopustni prag za energijsko 
obremenjevanje 15 GJ/ha, 
ko obremenjevanje še ostaja 
v mejah kmetije. Ta vrednost 
je relativna, saj ne upošteva 
regeneracijske sposobnosti 
okolja.

Pogoji za delo v skupini za 
analizo svetlobnega onesna
ženja tudi v tem letu niso bili 
idealni, saj je bila Luna veči
no časa nad obzorjem, tudi 
vremenski pogoji niso bili 
naklonjeni, saj je bilo večino 
časa delno oblačno. Za meri
tve, ki bi bile reprezentativ
ne, bi moralo biti ali povsem 
jasno ali povsem oblačno. 
Kljub neugodnim razmeram 
so opravili vse, kar je bilo 
načrtovano. Z meritvami sija 
neba s Sky Quality Metrom 
so ugotovili, da je na območju 
občine Zavrč najbolj svetlob
no onesnažen prav Zavrč, kar 
gre pripisati razsvetljavi, ki
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osvetljuje mejni prehod, naj
manj svetlobno onesnaženo 
je območje naselja Brezovec. 
Z ali sky posnetki in nočni
mi panoramskimi posnetki 
so ugotovili, da se dvigujejo 
svetlobne kupole predvsem 
nad Varaždinom in Ptujem. 
Svetlobna kupola se praktič
no širi nad celotnim Ptujskim 
poljem. Poleg virov svetlob
nega onesnaženja, ki so posle
dica javne razsvetljave, so 
posebno pozornost namenili 
tudi osvetljevanju cerkva, ki 
so na območju občine Zavrč 
večinoma osvetljene od spo
daj navzgor, kar pomeni, da 
del svetlobe potuje mimo 
iasade cerkve neposredno 
v nebo. Vendarle so opazili 
dva primera dobre prakse v 
naselju Zavrč, kjer okrog pol 
dvanajste ure zvečer osvetli
tev cerkve ugasnejo. Pozorno 
so spremljali tudi svetlobno 
onesnaženje, ki ga povzroči 
osvetlitev stadiona z reflek
torji v času tekme. Merjeno 
s parkirišča v smeri stadiona 
pod kotom 45° znaša razli
ka kar 6 magnitud arc2sec. 
Vendarle pa je treba pouda
riti, da gre tukaj za točkovni 
vir osvetlitve, ki onesnažuje le 
občasno, za primerjavo z jav
no razsvetljavo, ki onesnažuje 
vsako noč.

Občina Zavrč ima malo jav
ne razsvetljave in še ta po veči
ni spada k mejnemu prehodu

Zavrč. Na podlagi tega je tudi 
svetlobno onesnaženje manj
še. Vendarle pa je območje 
pod velikim vplivom svetlob
nega onesnaženja, ki prihaja 
z okoliških območij, pri tem 
je treba izpostaviti predvsem 
Varaždin in Ptujsko polje.

V skupini GIS (geograf
ski informacijski sistemi) so 
analizirali naravnogeografske 
elemente in njihov vpliv na 
rabo tal na območju vzho
dnih Haloz. Poseben pouda
rek so namenili tudi analizi 
sprememb rabe tal v vzhodnih 
Halozah v letih 2000-2012.

Pri omejitvi vzhodnih (tudi 
vinorodnih ali spodnjih) 
Haloz so upoštevali regiona
lizacijo Vladimirja Bračiča, ki 
v to pokrajino šteje območje 
terciarnega gričevja med hrva
ško mejo na jugu in vzhodu, 
rekama Dravo in Dravinjo 
na severu in dolino Peklače 
na zahodu. Za obravnavano 
območje so izdelali analitične 
sloje kart v rastrskem formatu 
z velikostjo piksla 25 m x 25 
m. Sloji, ki so jih obravnavali, 
so bili naslednji: nadmorske 
višine, relativne višine, naklo
ni pobočij, ekspozicije, glo
balno sončno obsevanje, tipi 
prsti, litološke enote in talno 
število.

Območje vzhodnih Haloz 
zaznamuje velika reliefna 
energija, kar se v pokrajini 
manifestira v velikih relativ

nih višinah in naklonih pobo
čij. Nakloni pobočij segajo 
celo do 46°. Globalno sončno 
obsevanje daje dobre pogoje 
za gojenje posebnih kultur. 
Med tipi prsti nudijo najbolj
še pogoje za kmetijstvo evtrič- 
na rjava tla, ranker in rigolana 
tla.

Spremembe v rabi tal v 
obdobju 2000-2012 nakazu
jejo izrazit proces ekstenzifi- 
kacije. Med površinami, ki so 
v omenjenem obdobju beleži
le spremembo rabe tal, jih je 
šlo kar 2266 ha v smer eks- 
tenzifikacije (njive v travnike,

njive v gozd, vinograd v trav
nik ipd.) in le 974 ha v smer 
intenzifikacije. V letu 2012 
je tako na območju vzho
dnih Haloz skoraj 50 % vse
ga površja prekrival gozd, 26 
% travniki, vinogradi slabih 
7 %, njive pa le 6 % površ
ja. Območje vzhodnih Haloz, 
ki je v preteklosti slovelo po 
odličnih vinogradniških legah 
(Bračič uvršča vzhodne Halo
ze med 5 % najkakovostnejših 
vinogradniških površin na 
svetu), po kakovostnem vinu 
in po bogatih izkušnjah, se v 
agrarnogeografskem smislu 
pasivizira. Da je vinogradni
ški potencial vzhodnih Haloz 
neizkoriščen, dokazujejo tudi 
podatki, da tretjino prvora
zrednih vinogradniških leg 
danes pokrivajo travniki, sla

bo četrtino pa gozd. Vino
gradi pokrivajo le okoli 25 % 
prvorazrednih vinogradniških 
leg. Agrarnogeografski poten
cial vzhodnih Haloz je torej 
zelo slabo izkoriščen, kar je v 
času, ko samooskrba s hrano 
postaja strateška prioriteta, 
zelo zaskrbljujoče. Hkrati pa 
dokazuje, da je ideja o ena
komernem in skladnem regi
onalnem razvoju Slovenije le 
mrtva črka na papirju ...
V sklopu raziskovalne

ga tabora so se v skupini za 
lokalno klimo osredotočili na 
proučevanje nekaterih zna
čilnosti lokalnega podnebja 
občine Zavrč. V prvem kora
ku so obravnavali predvsem 
razlike v temperaturi zraka, ki 
se pojavljajo kot posledica raz
lične reliefne izoblikovanosti, 
relativne nadmorske višine in 
različne orientiranosti površja. 
Z meritvami temperaturnih 
profilov so ugotavljali inten
ziteto in morfologijo tempe
raturnega polja in na ta način 
skušali dokazati pojavljanje 
toplotnega obrata kljub krat
kim poletnim nočem. V dru
gem koraku so ugotavljali, 
kakšne so temperaturne in 
vlažnostne razmere na različ
no orientiranih pobočjih (S, J 
in V). Pri tem so upoštevali, 
da so postaje locirane na enaki 
nadmorski višini in enaki rabi 
tal. V zadnjem (tretjem) kora
ku so ugotavljali, ali obstajajo



Avgust - Veliki srpan 2013 Stran 21

Delo skupine za lokalno klimo Foto: S. Štajnbaher Udeleženci tabora z gostitelji Foto: M Vogrin

razlike v temperaturi zraka 
med različnimi reliefnimi 
tipi, pri čemer so se naslonili 
na uporabo geografskih infor
macijskih sistemov. Ugotovili 
so, da na pojav toplotnega 
obrata ne vplivajo le topološki 
dejavniki, temveč tudi različ
ni vremenski tipi. Ob antici- 
klonalnem vremskem tipu se 
v občini Zavrč tudi v pole
tnem času pojavlja tempera
turni obrat, ki je intenzivnejši

v ozkih in globljih dolinah. 
V ciklonalnem vremenskem 
tipu so razlike v temperaturi 
zraka manjše, saj oblačnost 
izniči vpliv topoloških dejav
nikov na temperaturo zra
ka. Dokazali so, da obstajajo 
statistično značilne razlike v 
povprečni temperaturi zraka 
med posameznimi reliefnimi 
tipi glede na vremenski tip.
V času tabora so si udeležen

ci ogledali tudi nogometno

tekmo med domačim prvoli
gašem in ekipo iz Koprivnice. 
V večernem času so sledila 
tudi potopisna predavanja 
— tako so bile predstavljene 
države Ekvador, Islandija, 
Nepal in Butan. Ob koncu 
tabora so vse skupine predsta
vile delovne rezultate.

Sklepna ugotovitev je bila, 
da je bilo delo uspešno opra
vljeno. Mladi geografi so ob 
raziskovalnem delu spoznali

delček skoraj nepoznanega 
dela Slovenije, ki se jim bo 
zaradi svojega razgibanega 
reliefa in prijaznih domačinov 
zagotovo vtisnil v spomin. 
Skupna odločitev z vodstvom 
občine je bila, da se v letu 
2014 ponovno vidimo.

Srečko Štajnbaher, 
vodja tabora

Seznam krvodajalcev iz Občinske organizacije RK Zavrč, ki so prejeli 
značke za 5-, 10-, 15-, 20-, 25-, 30-, 40- in 50-krat darovano kri

ZNAČKE ZA 5-KRAT

1. Golub Drago 1965 Korenjak 28b, 2283 Zavrč 6-krat

2. Kokol Ida 1958 Brezovec 48, 2282 Cirkulane 6-krat

3. Lazar Nina 1988 turški Vrh 16a, 2283 Zavrč 7-krat

4. Rojko Dušan 1970 Zavrč 7a, 2283 Zavrč 6-krat

5. Vesenjak Nataša 1978 Korenjak 27, 2283 Zavrč 5-krat

6. Vuk Borak Mira 1982 Hrastovec 24a, 2283 Zavrč 5-krat

ZNAČKE ZA 10-KRAT

1. Hronek Marija 1960 Pestike 4b, 2283 Zavrč 10-krat

2. Kocjan Darinka 1971 Orešje 169, 2250 Ptuj 12-krat

3. Kokol Stanka 1978 Hrastovec 22b, 2283 Zavrč 11-krat

4. Liber Jožef 1948 Drenovec 1, 2283 Zavrč 10-krat

5. Logar Kelc Marjana 1980 Pestike 4a, 2283 Zavrč 11-krat

6. Vidovič Dejan 1985 Gorenjski Vrh 7, 2283 Zavrč 11-krat

7. Zadravec Manuela 1973 Kraigherjeva 19, 2250 Ptuj 11-krat

'±>0'E£J?
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ZNAČKE ZA 15-KRAT

1. Cvetko Tomi 1981 Zavrč 9, 2283 Zavrč 16-krat

2. Kokot Sonja 1980 Hrastovec 27, 2283 Zavrč 18-krat

ZNAČKE ZA 20-KRAT

1. Belšak Jožef 1964 Hrastovec 39, 2283 Zavrč 22-krat

2. Majcenovič Sonja 1972 Hrastovec 39, 2283 Zavrč 21-krat

3. Težak Marijana 1958 Turški Vrh 5, 2283 Zavrč 22-krat

4. Težak Branko 1971 Sobetinci 42, 2281 Markovci 20-krat

ZNAČKE ZA 25-KRAT

1. Fajfar Milko 1957 Brezovec 48, 2282 Cirkulane 25-krat

ZNAČKE ZA 30-KRAT

1. Kokot Kristina 1952 Hrastovec 3a, 2283 Zavrč 32-krat

ZNAČKE ZA 40-KRAT

1. Potočnik Janez 1953 Hrastovec 26, 2283 Zavrč 44-krat

ZNAČKE ZA SO KRAT

1. Zebec Terezija 1950 Hrastovec 26a, 2283 Zavrč 51 -krat

Aktivni v odboru RK Zavrč
Do sedaj smo razdelili pre

hrambne artikle 270 osebam, 
moramo tudi povedati, da 
veliko naših občanov hodi 
po pomoč na RK Ptuj. 26. 
maja smo pripravili 6. sreča
nje za starejše in bolne v naši 
občini. S finančnim vložkom 
se nam je pridružil Karitas 
Zavrč.

V juniju smo se udeležili 
srečanja krvodajalcev v Ver
žeju. V osrednjem programu 
je nastopila naša mlada člani
ca podmladka Rdečega križa 
Minea, ki je tudi tokrat doži
vela velik aplavz. Zaploskal 
ji je tudi predsednik držav
nega zbora Janko Veber in si 
pozneje vzel čas za pogovor z

Številni zaslužni završki krvodajalci so v znak zahvale prejeli posebna 
priznanja.

našimi krvodajalci.
V našem odboru smo si 

zadali cilj, da bi vsi krvoda
jalci imeli vsaj malo prednosti 
pri obravnavi v primeru bole
zni. Mislimo, da si to zasluži
jo vsi krvodajalci Slovenije. To 
bi bil en del zahvale za dobra

dela, ki jih delajo krvodajalci. 
Med pogovorom z gospodom 
Vebrom smo mu to našo željo 
predstavili, bil je zelo navdu
šen. Rekel je, da so krvodajalci 
junaki in da potrebujejo vsaj 
malo pozornosti. Obljubil mi 
je vso pomoč pri izpeljavi tega

Na vseslovenskem srečanju krvodajalcev v Veržeju so se Zavrčani sre
čali s predsednikom DZ Jankom Vebrom. Ob tej priložnosti je nastala 
tudi ta spominska fotografija, na kateri sta ob Vebru še predsednik 
OO RK Zavrč Stanko Ivančič ter mlada pevka in članica RK Minea.
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projekta, tudi na državnem nivoju. Izpo
stavil je tudi rejniško družino Ivančič. Z 
veseljem je izjavil, da bomo za Zavrč še 
slišali, saj smo v prvi nogometni ligi, z 
veseljem pa bi prišel na obisk. Ob koncu 
pogovora smo mu podarili majico našega 
odbora, Minea mu je podarila zgoščen
ko, predsednik pa ji je za spomin podaril 
pisalo, ki ga uporablja v državnem zboru.

10. OKTOBRA BO 
KRVODAJALSKA AKCIJA
V juniju smo pripravili srečanje krvoda

jalcev v občini. Zaslužnim krvodajalcem 
smo podelili priznanja, naša krvodajalka 
Terezija Zebec pa je priznanje za 50-krat 
darovano kri prejela na osrednji proslavi 
ob občinskem prazniku. Ob koncu šol
skega leta smo v podmladek RK sprejeli

učence 2. razreda. Naslednja krvodajal
ska akcija bo 10. oktobra in tudi takrat 
vas vabimo v velikem številu, posebej 
vabimo mlade. Premagajte strah in se 
nam pridružite.

Stanislav Ivančič, 
predsednik OO RK Zavrč

Pri završkih gasilcih poveljnik Gasilske zveze Slovenije
V prvih julijskih dneh, ko 

so na Ptuju potekale še zadnje 
priprave slovenskih olimpij
skih ekip pred odhodom na 
gasilsko olimpijado v Franci
jo, je posebna gasilska delega
cija s poveljnikom GZS Fran
cijem Petkom našla primeren 
trenutek za krajše srečanje 
z gasilci ob slovensko-hrva-

ški meji. Gostitelj srečanja 
je bil PGD Zavrč, kar je bila 
za završke gasilce še posebna 
čast.

Srečanja v Zavrču v tamkaj
šnjem gasilskem domu so se 
poleg poveljnika Petka udele
žili še Jože Berlec, predstavnik 
Slovenije v CTIF-u, Maks 
Lešnik, dolgoletni vidni gasil

Gostje so si v završkem gasilskem domu z veseljem ogledali lepo ure
jen garderobni prostor in garaže.

Prijetno je bilo tudi v vinski kleti znanega in uspešnega vinarja Slavka 
Kotolenka.

ski funkcionar v GZS, Mar
jan Meglič, predsednik OGZ 
Ptuj, Tone Fajfar, predsednik 
GZ Slovenije, s sodelavci 
ter še nekateri drugi gasilci s 
Ptujskega, pridružila pa sta se 
jim tudi Darko Majhen, pred
sednik Vatrogasne zajednice 
Cestica, in poveljnik Milenko 
Biškup. V završkem gasilskem 
domu sta goste sprejela pred

sednik Anton Bratuša in nek
danji poveljnik Branko Skok, 
kasneje pa se jim je pridružil 
tudi novi poveljnik Damjan 
Brlek.
Druženje so začeli z ogle

dom gasilskega doma, s pred
stavitvijo voznega parka, nato 
pa so se z gosti pomudili še 
v gasilski vinski kleti, kjer je 
predsednik Bratuša izpeljal

V završki vinski gasilski kleti je za degustacijo skrbel predsednik Anton 
Bratuša.

Na koncu še za skupno mizo pri Kotolenkovih na hrvaški strani
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še manjšo degustacijo odličnih haloških 
vin. Nato jih je pot vodila še k vinarju 
Slavku Kotolenku v vinski kraj Dubra- 
va breg, kjer so se vodilni možje ob 
prigrizku in vinski kapljici dogovorili 
o marsičem aktualnem, predvsem pa je 
bila osrednja tema pogovora sodelovanje 
gasilcev ob meji, ki je več kot dobro in za 
vzgled marsikomu. Poveljnik GZS je ob 
obisku v Zavrču že obljubil, da se ob prvi 
priložnosti znova oglasi v teh krajih.

Besedilo in foto: TM

Pred gasilskim domom je nastal spominski
posnetek.

Branko ostaja predan gasilec
Branko Skok, ki je bil še 

do letošnjega občnega zbora 
PGD Zavrč dolga leta uspe

šen poveljnik društva in hkra
ti občinski poveljnik občine 
Zavrč, se je od funkcije že

Janez Liponik je Branku izročil posebno darilo, ki ga bo spominjalo 
tudi na prijatelje na OGZ Ptuj.

Branko je v gasilstvu pustil svoja najlepša leta in na to je ponosen. 
Ponosni nanj so tudi prijatelji gasilci v OGZ Ptuj, med njimi tudi pred
sednik Marjan Meglič, poveljnik Zvonko Glažar in dosedanji regijski 
poveljnik Janez Liponik.

poslovil. Na njegovo mesto je 
bil imenovan Damjan Brlek, 
vendarle pa Branko ostaja 
zavzet gasilec in predan svo
jemu poslanstvu med prijate
lji gasilci v Zavrču.

Sicer pa se je po dolgih letih 
poslovil še od ene funkcije, 
namreč na OGZ Ptuj je bil 
član 14-članskega upravnega 
odbora. Tudi tam je za svoje 
prijatelje pripravil majhno 
presenečenje in v zdravici 
naznanil, da ostajajo lepi spo
mini na vzorno sodelovanje v 
območni zvezi, kar mu daje 
energije za nadaljnje delo in 
ustvarjanje. Na OGZ smo ga 
že srečali tudi v vlogi inštruk

torja, verjetno pa bo zdaj imel 
več časa, da svoje znanje v 
gasilstvu še izpopolni in utrdi. 
V juliju je bil Branko s prija
telji tudi na gasilski olimpija
di v Franciji, kjer je navijal za 
slovenske ekipe in se na kon
cu veselil sanjskega uspeha, 
še posebej članov območne 
zveze, članic in članov PGD 
Hajdoše, ki so z olimpijade 
prinesli kar tri zlate medalje.

Besedilo in foto: TM

V mesecu maju so završki 
gasilci sodelovali na slavju ob 
120-letnici PGD Obergralla. 
Tudi tamkajšnje vodstvo se je 
Branku zahvalilo za dolgole
tno sodelovanje.

V juliju je bil Branko s prijatelji tudi na gasilski olimpijadi v Franciji.
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Pohod na Veliko planino
Za naše člane in prijatelje 

smo 15. junija organizirali 
pohod na Veliko planino. Na 
poti nas je vodila naša člani
ca Hermina Golc, opisala in 
obrazložila nam je delo in 
življenje planšarjev na Veliki 
planini. Ko smo prispeli na 
Veliko planino, je bilo zara
di dolge zime spomladansko 
cvetje ravno v najlepšem raz
cvetu, zaradi česar nam bo ta 
pohod zagotovo še dolgo ostal 
v lepem spominu. Ogleda
li smo si značilne planšarske 
koče in srečali celo pravega 
planšarja v značilni opravi. 
Na poti domov smo se usta
vili še pri našem domačinu 
Mihaelu Fajfarju, ki z druži

no živi v Mozirju, in se tam 
okrepčali.

Za prekrasen izlet se zahva
ljujemo Hermini za dobro 
vodenje in domačinu Mihae
lu za lep sprejem in postrež
bo. Hvala in nasvidenje pri
hodnjič.

ROMANJE K SVETI 
ANI

Na Anino soboto, 27. julija, 
smo organizirali pohod k sveti 
Ani. Kljub vročinskemu valu 
in hudi vročini se je pohoda 
udeležilo presenetljivo šte
vilo ljudi, ki se niso dali kar 
tako in so poskrbeli, da smo 
pohod speljali, kot je treba. 
Pohodniki so torej poskrbeli

Završkim ljubiteljem planin bo Velika planina ostala v lepem spomi
nu.

za dobro voljo, naš gostitelj 
na poti Zlatko Notersberg pa 
še za okrepčilo. Vsem, ki ste 
se pohoda udeležili in poka
zali drugim, iz kakšnega testa 
smo završki pohodniki, iskre

na hvala. Hkrati pa čestitamo 
tudi občini Zavrč ob prazni
ku.

TD, sekcija pohodništva

V družbi znamenitega planšarja

Završki pohodniki so se odpravili tudi k sveti Ani.

Veselo v drugo stoletje
Pod geslom Veselo v drugo stoletje se 

je v prelepem nedeljskem opoldnevu, 
16. junija, na turistični kmetiji Pungra- 
čič v Drenovcu zbrala prijetna družba 
stotih sorodnikov in prijateljev Alojzije 
Težak, rojene Potočnik.

Alojzija se je rodila kot osmi otrok 11. 
junija leta 1913 v skromni družini v 
Roginovi grabi v Pestikah. Že zelo mla
da, v bistvu še otrok, je zapustila topel 
dom, šest sester in brata ter odšla s tre

buhom za kruhom v svet, v neznano. Ob 
občasnih obiskih doma sta se spoprijate
ljila s Težakovim Martinom, Laporskim 
Tinekom iz Turškega Vrha, in se v letu 
1932 tudi poročila. Skupno življenjsko 
pot sta začela na Ptuju, kjer se jima je 
leta 1933 rodila prva hči ter nato do leta 
1952 še šest sinov in ena hči. Mož Mar
tin je bil vsa leta pridno zaposlen, sama 
pa je morala ob osmih otrocih kar pri
dno kmetovati in gospodinjiti, da je bilo 
možno nahraniti lačna usta ter drobno

Slavljenki je v imenu župana Mirana Vuka in 
občanov čestital podžupan Janko Lorbek.
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otročad tudi obleči in obuti.
S Ptuja se je družina večkrat selila po 

štajerski deželi in se končno ustalila v 
Jakobskem Dolu v Slovenskih goricah.
V letu 1979 je mož Martin hudo zbolel, 
zato sta se preselila v Ljubljano k sinu 
Stanku, kjer še danes uživa jesen življe
nja. Z otroki je bila obdana vse življe
nje. Rodila se je prva v družini in že kot 
otrok skrbela za mlajše sestre in brata.
V njenem zakonu je bilo dela z osmimi 
otroki dovolj, in ko je bil osmi sin star 
6 let, je dobila že prvega vnuka, ki je 
prihajal k njej v varstvo še ne eno leto 
star. To se je nadaljevalo in poteka še 
danes, saj ima 15 vnukov, 20 pravnukov 
in dva prapravnuka. Danes jo osrečujejo 
pravnuki Martin, Matevž in Matjaž, ki 
jo takoj pogrešajo, če pride prepozno iz 
svoje spalnice.

NA PRAZNOVANJU PRI 
PUNGRAČIČEVIH TUDI 
VOŠČILO OBČINE ZAVRČ

Mama Alojzija je kljub častitljivim 
letom še zelo čila in letom primerno 
zdrava. Še vedno vsakodnevno prisega 
na šilček žganja in kupico ali tri dobre 
domače haloške kapljice.
Temu primerno je bilo praznovanje 

njene 100-letnice. Ze 11. junija, na roj
stni dan, se je v Ljubljani zbrala pisana 
druščina sorodnikov in prijateljev, kjer 
jo je pozdravil in ji voščil tudi ljubljan
ski župan Zoran Jankovič, v nedeljo, 16. 
junija, pa se je vse nadaljevalo v njenem

V Drenovcu pri Pungračičevih se je 16. junija ob slavljenki Alojziji zbrala vesela družba njenih 
sorodnikov in prijateljev.

rodnem Zavrču. Iz pestrosti družbe, ki ji 
je prišla voščit, se je videlo, da jo imajo 
radi tako sorodniki kot veliko prijate
ljev, ki jih pogosto razveseljuje. Veselo 
vzdušje na praznovanju pozno v noč ji je 
popestrilo voščilo župana Zavrča Mira
na Vuka, ki ga je v njegovi odsotnosti 
zastopal podžupan Janko Lorbek in ji 
tudi izročil prekrasno voščilo in darilo. V 
znak spoštovanja nje kot njene starosti so 
ji zapele ljudske pevke KUD Maksa Fur
jana iz Zavrča, skupina Melos ter znani 
pevec narodno-zabavne glasbe, domačin 
Ivan Svajgl.

Veselje ob praznovanje je slavljenki in 
njenim naj dražjim občasno zagrenila

misel na sestre in brata, ki so jo vsi že 
zapustili, ter spomin na dva pokojna 
sinova. Večkrat se vpraša, ali je ravno 
njej, najstarejši v družini, Bog namenil 
praznovanje stotega rojstnega dne ali je 
to nagrada za trdo delo in veliko skrb vse 
do pozne starosti.

Vsi na praznovanju in vsi drugi ji želi
mo še na mnoga mirna, zdrava, vitalna 
in vesela leta v krogu svojih najdražjih 
svojcev in prijateljev.

Ob 100. rojstnem dnevu ji tudi iz ure
dništva Dober den iskreno čestitamo in 
želimo še na mnoga zdrava leta.

AK

Aktivni počitki završkih upokojencev
Ponovno se je ponudi

la priložnost, da napišem 
nekaj o dejavnostih Društva 
upokojencev Zavrč. Če so 
bile vremenske razmere ugo
dne, smo že pozimi in vso 
pomlad hodili po naši bližnji 
in daljni okolici. S pohodni
ki TD Zavrč smo 7. aprila 
zasedli prostor pred cerkvi
jo sv. Mohorja v Turškem 
Vrhu. Kljub vetrovnemu in 
oblačnemu vremenu je bila 
21 -članska družba vesela in 
nasmejana.

V aprilu smo se odpravi
li tudi na Donačko goro, ko 
smo uživali v hoji na vrh in 
premagovali pomladno utru
jenost. Pogled z vrha je bil 
enkraten. Ugotavljali smo 
tudi, h kateri cerkvi sodijo 
videni zvoniki. Bližal se je 
konec aprila in z njim želja, 
da osvojimo vrh Ivanjščice 
na Hrvaškem. Lepa mešana 
skupina 19 ljubiteljev hoje 
in gora je 28. aprila prisopi
hala na vrh, na katerem sto
jijo planinski dom, razgledni

V počastitev občinskega praznika so upokojenci organizirali kolesar
jenje in po "naporni" vožnji pripravili še skupno druženje.
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Završke upokojenke so 5. avgusta organizirale že drugo meddruštve
no srečanje v igranju pikada, na fotografiji so rezultati.

stolp, RTV-antene in igrišča 
za razne družabne igre. Niso 
manjkali niti muzikantje, ki 
so nam v čast zaigrali Avse
nikove uspešnice, na katere 
smo z užitkom plesali. Bilo 
je res lepo in nepozabno! V 
maju smo hodili z vinogra
dniki in sadjarji po njiho
vi poti od Borla do sv. Ane. 
Tudi ta pohod je uspel kakor 
tudi pohod do sv. Barbare na

Hrvaškem. 27. julija smo se 
pridružili pohodnikom, ki so 
romali k sv. Ani.

Ob ponedeljkih nekaj naših 
članic igra pikado, v poletnih 
mesecih v podstrešnem pro
storu.

8. junija so se udeležile regij
skega tekmovanja v Vitomar- 
cih in zasedle 4. mesto. Ni 
veliko manjkalo, pa bi osvo
jile pokal, ampak tako je v

športu.
Se istega meseca so se odzva

le povabilu upokojencev iz 
Cestice in se priključile dru
štvenemu srečanju v njihovih 
prostorih. Bile so lepo spreje
te. Pokazalo se je, da meje ne 
ločujejo, ampak tudi zbližuje
jo.

Naše članice so 5. avgusta 
organizirale že drugo med
društveno srečanje v igranju 
pikada. Povabile so kolegi
ce iz Markovcev, Zagojičev 
in Cestice. Vse so bile zelo 
zadovoljne, saj jim doseženi 
rezultati niso toliko pomemb
ni kot druženje in klepeta
nje. Pojavili so se predlogi 
o tesnejšem sodelovanju in 
morebitnem pobratenju z 
društvom iz Cestice.

Ce ob petkih ne dežuje, 
sedemo na kolo in gonimo, 
gonimo ...
V počastitev 17. občinskega 

praznika smo 2. avgusta orga
nizirali že tretje kolesarjenje

po mejni cesti občine Zavrč. 
Našim zvestim kolesarjem so 
se tudi tokrat pridružili kole
sarji iz Muretincev in prvič 
tudi sosedje iz občine Cestica. 
Na poti smo počivali pri naših 
članih ter se pošteno odžejali 
in okrepčali. Kolesarje je var
no vodil naš podžupan Janko 
Lorbek, ki na 20 km dolgi 
progi ni omagal od vročine, 
saj nas je spremljal na svojem 
motorju ob asistenci Branka 
Vidoviča. Na cilju smo vse 
pogostili in si ob prijetnem 
družabnem klepetu obljubili 
ponovno srečanje.
V domu upokojencev je od 

2. avgusta na ogled likovna 
razstava našega častnega obča
na in slikarja Franca Simoni
ča. Na ogled so dela, ki prika
zujejo dediščino našega kraja 
iz prejšnjega stoletja.

Peter Prelog

Društvo upokojencev 
Zavrč poskrbi tudi za izlet in 
piknik. Ogledamo si nekaj 
naših turističnih znameni
tosti, na pikniku se družimo 
ob dobri hrani in pijači ter 
veselem petju. Seveda si upo
kojenci izlet in piknik sami 
plačamo.

Letos smo se odpravili v kra
je blizu Kranja. Podrobneje 
smo spoznali kar dva proto
kolarna objekta, grad Brdo 
in grad Strmol. Oba upora
blja naša vlada za sprejemanje 
tujih državnikov. Sam grad 
Brdo je obkrožen s številnimi 
zelenicami, ribniki, drevoredi, 
posebnimi drevesnimi vrsta
mi, cvetočimi grmi, živalmi 
... Zdaj si lažje predstavlja
mo, kako poteka sprejem na 
tem gradu, seveda zunaj, saj

DU Zavrč
si notranjosti na žalost nismo 
mogli ogledati.

Za grad Strmol so zapisali, 
da je razkošje preteklosti za 
doživetja sedanjosti. Je eden 
redkih slovenskih gradov, ki v 
burnih stoletjih ni izgubil svo
je izvirne podobe. Kar zaželeli 
smo si, da bi nas v kateri od 
grajskih soban kdo presene
til s posebnimi kulinaričnimi 
doživetji in izbranimi sloven
skimi vini, kavo pa bi popili 
na vrtni terasi s pogledom na 
park in jezerce.

Društveni načrtovalec izle
tov Drago Janežič je za tretjo 
točko izbral kraj s čudnim 
slovenskim imenom Adergas. 
Tam stoji leta 1238 ustano
vljeni samostan dominikank 
Velesovo. Ob njem je župnij
ska cerkev Marijinega ozna
njenja, ki ima, tako piše, naj

Završki upokojenci so se podali tudi na izlet, utrinek pa je z Brda pri 
Kranju.

starejši Marijin kip na Sloven
skem. Zanimive so tudi grob
nice pod cerkvijo s katakom
bami. Velesovo je božjepotno 
središče za celotno Gorenjsko.

Na piknik smo se odpeljali 
kar z vlakom izpred trgovine 
Haložanka. Imenoval se je

turistični vlak »Beno expres« 
in z njim smo se nekoliko 
kavbojsko peljali do kleti 
Ozmec v Cvetkovcih in nazaj. 
Zabavno doživetje! Vabljeni 
tudi na izlete in piknike!

Terezija Majcenovič

2i<DJB£=/?
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Zlata poroka Jožefe in Ivana Vesenjaka
V soboto, 23. februarja 2013, sta zlato 

poroko praznovala zakonca Vesenjak iz 
Pestik pri Zavrču. Na praznični dan so 
se zbrali otroci, vnuki, sorodniki, pri
jatelji in znanci ter se skupaj s slavljen
cema udeležili obreda zlate poroke v 
župnijski cerkvi sv. Miklavža v Zavrču, 
ki ga je slovesno opravil domači župnik 
Jožef Pasičnjek. Civilni obred je potekal 
v kulturni dvorani v Goričaku.

Jožefa se je rodila v Gruškovcu pri Cir
kulanah, Ivan pa v Pestikah pri Zavrču. 
Kmalu po poroki sta se preselila na Ptuj, 
kjer je Ivan delal v Kmetijskem kom

binatu Ptuj, tozd Tehnoservis Ptuj, do 
upokojitve leta 2000, Jožefa pa je najprej 
delala v Mestnem kinu Ptuj, nato pa do 
upokojitve leta 1999 na OS dr. Ljudevita 
Pivka.
Trdna volja, zaupanje vase, vera in lju

bezen so jima pomagali, da sta se pogu
mno podala na skupno pot, vztrajala v 
dobrem in slabem ter ustvarila nova 
življenja. V zakonu sta se jima rodila sin 
Ivan in hčerka Irena. Otroke sta vzgojila 
v pridne, delavne in poštene. Osrečujejo 
ju trije vnuki - dvojčka Aleš in Matjaž 
ter Luka. Zakonca Vesenjak sedaj uživata 
v zasluženem pokoju v Pestikah.

Na praznovanju zlate poroke je bilo 
zelo veselo in sproščeno vzdušje, ki ga ni 
pokvaril niti sneg, ki je ponoči zapadel.
Zakoncema Vesenjak čestitamo ob jubile

ju in želimo še na mnoga zdrava in srečna 
leta!

TM

Zlatoporočencema in njunim soro
dnikom se opravičujemo, ker članek 
o zlati poroki zaradi manjših zapletov 
objavljamo nekoliko pozneje. Prosi
mo za razumevanje.

Uredniški odbor

Zlatoporočenca v družbi veselih svatov v završki kulturni dvorani
Zlata nevesta Jožefa in zlati ženin Ivan Vesenjak sta dočakala zlatih 
petdeset let zakona.

Završke gospodinje z veliko načrti
Lahko bi se reklo, da smo 

imele završke gospodinje od
spomladi do zdaj krajši pre
dah, a le v smislu društvenega

delovanja, saj smo imele zara
di obilice domačega gospo
dinjskega dela bolj malo časa.

Doma je bilo namreč treba 
poskrbeti za okolico hiše, ure
diti zelenjavni vrt in poskrbeti 
za sadno drevje, treba je bilo 
pospraviti krmo za živali in 
še marsikaj bi se našlo. Kljub 
temu pa smo našle čas za sku
pno druženje. V maju smo se 
srečale pri naši predsednici 
Jelki, od tam smo jo mahnile 
na Švabovo, po poti pa smo 
se ustavile pri kleti naše čla
nice Jožefe Tetičkovič, kjer sta 
nas z možem lepo sprejela in

pogostila.
V juniju nam je uspelo 

organizirati delavnico izdelo
vanja nakita, tokrat že drugo 
po vrsti, kjer nas je mento
rica Evelin učila izdelovanja 
nakita z metodo kvačkanja. 
Avgust je naš čas, saj skoraj 
ni prireditve v okviru občin
skega praznika, kjer ne bi bile 
gospodinje vključene. V bli
žnji prihodnosti načrtujemo 
tudi kakšno samostojno prire
ditev, o kateri pa boste seveda 
pravočasno obveščeni.

Društvo gospodinj Zavrč
Žene v Zavrču so ponosne na nakit, ki so ga v delavnici izdelovali ob 
pomoči mentorice Evelin.
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Obvestilo občanom občine Zavrč
Eden od problemov današnje Evrope je 

ekologija oz. skrb za uničeno naravo, ki 
jo je tehnološki razvoj, ki je bil hitrejši 
od razvoja naše zavesti, tako oskrunil, da 
jo bomo z veliko težavo ponovno uspo
sobili za človeku zdrav način življenja.
V skladu s koncesijsko pogodbo, ki 

jo je LD Zavrč podpisala z Republiko 
Slovenijo, Ministrstvom za kmetijstvo 
in okolje, vas obveščamo o uzakonjenih 
pravilih ravnanja v naravi, za katerih 
kršitev so predpisane visoke kazni, naša 
želja pa je, da na območju občine Zavrč 
ne bi prihajalo do naslednjih kršitev:

— zaradi varovanja voda pred onesnaže
njem v 15 m širokem pasu ob vodoto
kih I. kategorije (Drava) in 5 m širokem 
pasu ob vodotokih II. kategorije (Turški 
potok, Kojuhovski potok, potok Curek 
in potok Zajza) ni dopustno uporabljati 
kemijskih snovi (tretiranih semen, ume
tnih gnojil in biocidnih pripravkov);

— v času med 1. marcem in 1. avgu
stom ni dovoljeno sekanje, požiganje ali 
drugačno uničevanje živih mej, grmišč 
in s suho zarastjo poraslih površin med 
obdelovalnimi parcelami;

— pri urejanju vodotokov je treba ohra
njati dele stare struge ter rastoče drevje 
in grmovje na njihovih bregovih;

— v času gnezdenja ptic, med 1. mar
cem in 1. avgustom, ni dovoljeno sekati 
zarasti ob vodnih bregovih, čistiti odvo
dnih kanalov in melioracijskih jarkov ter 
prazniti vodnih zajetij;

— pri opravljanju kmetijskih del, zlasti 
s stroji, ki ogrožajo divjad, je treba obve
zno uporabljati preventivna sredstva in 
načine dela za preprečevanje oziroma 
omejevanje izgub divjadi na leglih in 
gnezdih;

— psov, ne glede na letni čas, ni dovo
ljeno brez nadzorstva spuščati prosto v 
naravo;

— prepovedano je prilaščanje osebkov 
vseh vrst divjih živali;

— divje živali je prepovedano zadrževati 
v ujetništvu.

Z lovsko zakonodajo in podpisom kon
cesijske pogodbe lovska družina ni več 
klasično društvo, ampak koncesionar, ki 
po navodilih javnega Zavoda za gozdo

ve izvaja od države predpisano naravo
varstveno dejavnost in regulacijo prosto 
živečih živalskih vrst.

Obveščamo vas tudi o pravilih za uve
ljavljanje odškodnine, ki jo povzročijo 
divje živali:

— za škodo, ki jo povzročijo trajno zava
rovane vrste, odgovarja Republika Slo
venija; za škodo, ki jo na obdelovalnih 
površinah in v gozdu povzroči lovna div
jad, pa odgovarja lovska družina;

— uporabnik zemljišča, ki preprečuje ali 
onemogoči izvajanje lova, nima pravice 
do povrnitve škode, ki jo divjad povzro
či na teh površinah; na svojem zemljišču 
ne sme preprečevati izvajanja lova in 
gradnje lovsko-tehničnih objektov, je pa 
zaradi teh posegov upravičen do odško
dnine zaradi zmanjšanja pridobitne vre
dnosti nepremičnine, za kar pa je treba 
predhodno medsebojno skleniti ustrezni 
sporazum;

— oškodovanec mora v treh dneh, od 
takrat, ko je škodo opazil, to pisno pri
javiti na naslov pooblaščenca za škode: 
Branko Ivančič, Hrastovec 73, 2283 
Zavrč ali na naslov Lovska družina Zavrč, 
Hrastovec 4a, 2283 Zavrč. Natančno je 
predpisano, katere podatke mora nave
sti v odškodninskem zahtevku, formular 
dobi pri pooblaščencu za škode;

— če v 8 dneh ni dosežen sporazum o 
višini odškodnine, pošlje oškodovanec

pisno zahtevo komisiji lovskoupravljal- 
skega območja;

— če oškodovanec v 15 dneh tudi s 
komisijo ne doseže soglasja, lahko odško
dnino uveljavlja po sodni poti.

Trenutno je najbolj pereč problem 
prosto spuščanje psov v naravo, saj sta 
v teku gnezdilna sezona in sezona koti- 
tve. Poleg tega smo znotraj območja, ki 
je okuženo s steklino. V vseh občinah 
okoli nas in tudi v naši občini je bilo že 
ugotovljenih več primerov stekline.

Člani Lovske družine Zavrč apelirajo na 
občane, ki so lastniki ali imajo v posesti 
domačega hišnega ljubljenčka (psa), da 
vedno poskrbijo, da bo ta pod nadzorom 
in ne bo preganjal, uničeval ali pokon- 
čeval divjih živali, ki prebivajo v našem 
skupnem okolju, v občini Zavrč, in da 
bo v teh vročih dneh imel vedno prost 
dostop do sveže vode.

Želimo vam čim prijetnejše sobivanje z 
naravo in njenimi živimi dejavniki, tudi 
z lovci, člani Lovske družine Zavrč.

Ob zaključku obvestila, namenjenega 
občanom občine Zavrč glede ravnanja z 
naravnim okoljem ter prosto živečo div
jadjo v njem, iskreno in prisrčno čestita
mo vsem občanom občine Zavrč za naš 
občinski praznik, ki ga obeležujemo 15. 
avgusta, ter se pridružujemo k doseženim 
delovnim uspehom v minulem obdobju 
samostojne občine Zavrč.

Lovska družina Zavrč

Uspešno poletje za rejce drobnice
Tudi za člani Društva 

rejcev drobnice Halo
ze je uspešno poletje. 
Udeležili so se marsika
terega dogodka blizu in 
daleč, postavili stojnico 
na 60. obletnici KG Z in 
organizirali dobro obi
skan tradicionalni že 11. 
Ovčje-kozji bal na gradu 
Bori.

Besedilo in foto:
Rado Škrjanec Na stojnici ob obletnici KGZ
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Spoštovane občanke in občani!
Iskrene čestitke ob 17. prazniku občine Zavrč in čestitke 

ob prazniku velike maše.
Potreb, hotenj in želja je veliko, veseli bi bili, če bi lahko ob 

letošnjem občinskem prazniku pisali drugače kot lani. Želeli 
smo si stabilnejše gospodarstvo in blaginjo, žal ni tako. Iz 
dneva v dan se srečujemo z novimi obremenitvami in gro
žnjami vlade o znižanju plač, znižanju pokojnin in uvedbi 
novih davkov. Sprašujemo se, kako dolgo in kako bomo vse 
to prenesli in zmogli.

Kljub težkim časom moramo povedati, da v občinskem 
odboru SLS Zavrč sledimo zastavljenim ciljem in se zaveda
mo odgovornosti, ki nam je bila zaupana. Pomembno je, da 
znamo ceniti trud in delo in da se ob vseh uspehih in prido
bitvah v naši občini, ki jih ni malo, ob občinskem prazniku

in tudi sicer skupaj z vami veselimo.
Brez zavisti, z dobro voljo, strpnostjo in medsebojnim 

spoštovanjem bosta življenje in delo lažja in lepša. Uspehi 
pri razvoju in delu občine ter pridobitve so rezultat timske
ga dela v občinski upravi, župana, podžupanov, občinskega 
sveta in odborov ter vas, drage občanke in občani. Bodimo 
ponosni na vse pridobitve in bodimo ponosni, da smo Zavr- 
čani.

Se enkrat čestitke ob občinskem in cerkvenem prazniku, 
čestitke vsem dobitnikom občinskih priznanj z željo, da sku
paj delamo dobro in gradimo boljši in prijaznejši jutri.

O O SLS Zavrč 
Janko Lorbek, predsednik

SDS Spoštovane občanke in občani občine Zavrč!

Ob 17. prazniku občine Zavrč Občinski odbor Slovenske 
demokratske stranke vsem občankam in občanom čestita ob 
našem skupnem prazniku.
OO SDS Zavrč ima v sedemčlanskem občinskem svetu 

enega svetnika, mag. Dušana Rojka, ki se trudi po svojih 
najboljših močeh in deluje konstruktivno, odgovorno in 
pošteno.

Občinski odbor Slovenske demokratske stranke Zavrč 
podpira vse tiste projekte, ki prispevajo k višji kakovosti 
življenja v naši občini in k boljšemu počutju naših občank 
in občanov.
Želimo, znamo in zmoremo biti enakopraven partner pri 

vseh odločitvah, ki pomembno sooblikujejo življenje v naši 
občini. Lahko smo ponosni na izgrajeno športno infrastruk
turo, urejen in moderen športni park kot tudi na zgodo
vinsko uvrstitev nogometašev NK Zavrč v Prvo slovensko

nogometno ligo.
Poleg tega si OO SDS Zavrč želi enakomernega razvoja 

občine Zavrč v vseh njenih devetih naseljih. Po najbolj
ših močeh si želimo še več novih pridobitev za našo obči
no (izgradnja pločnika od Zavrča do Goričaka, energetska 
sanacija šole, dokončanje kanalizacijskega sistema, ureditev 
kolesarskih poti, izdelava celovite turistične strategije občine 
...).
Predvsem pa si želimo, da bi bilo v naši občini poleg mate

rialnih pridobitev tudi čim več dobre volje, pozitivne ener
gije in medsebojnega spoštovanja. Prijetno, mirno in veselo 
praznovanje 17. praznika občine Zavrč.

Mag. Dušan Rojko,
predsednik OO SDS Zavrč

N Si Spoštovane sokrajanke in sokrajani!
Nova Slovenija

pred namj so dnevi praznovanj, ure zabave 
in trenutki spominov. Zagledamo se v preteklost in kar ne 
moremo verjeti, da čas tako beži. Ko opazimo vse to, kar se 
je spremenilo v teh letih, nam takoj postane jasno, da tega 
ni mogoče narediti čez noč, da je bilo treba preteči kar nekaj 
vode. Vse te nove ceste in poti, zgradbe in objekti, podobe 
iz preteklosti, ki se pred našimi očmi spreminjajo v resnico 
sedanjosti. Res bi se lahko naredilo marsikaj drugače, marsi
kaj drugega in marsikaj opustilo, vendar vsem ne more biti 
vse po volji, četudi je še tako prav.

V upanju na še lepšo prihodnost vam iz srca želimo kar 
se da sproščeno in veselo praznovanje ob 17. prazniku naše 
občine Zavrč.

Lep pozdrav in srečno! IO OO N.Si Zavrč
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Zavrč za zgodovino: Prva liga, dober dan!
Po tem, ko je Zavrč že 

pozimi vodil na drugoliga- 
ški lestvici, je v drugem delu 
sezone odigral še bolj suve
reno in brez posebnih težav 
uresničil cilj — uvrstitev v Prvo 
ligo Telekom Slovenije za 
sezono 2013/2014. Varovanci 
Viktorja Trenevskega so tudi v 
spomladanskem delu sezone 
delovali dovolj dobro, tako da 
so tekmecem ostale le drobti
nice.

Za vedno bo ostal živ spo
min na predzadnje domače 
srečanje s Šenčurjem, ko je po 
tekmi sledilo nepopisno slav
je, nastopili so trenutki, kot 
jih občina Zavrč še ni doži
vela in bodo z zlatimi črkami 
vpisani v zgodovino kluba, o 
njih pa se bodo pogovarjali 
tudi prihodnji rodovi. Zavrč 
je postal svetovni fenomen, 
saj na svetu ni tako male obči
ne, ki bi imela nogometnega 
prvoligaša, beli pa so doka
zali, da sta bolj kot velikost 
občine, od koder klub priha
ja, pomembna srce in pripa
dnost.

Po slavju, ki je trajalo kar

nekaj časa, so sledile rekordno 
kratke počitnice, nogometaši 
so imeli prosta le dva tedna, 
saj se je prvenstvo v našem 
najimenitnejšem nogome
tnem tekmovanju začelo že v 
sredini julija. Počitnic pa ni 
imela klubska uprava, ki je 
morala pošteno zavihati roka
ve ter pripraviti vse ustrezno 
za nastopanje med slovenski
mi prvoligaši. Obenem je na 
predsedniškem stolčku kluba 
prišlo do spremembe.

BREZ TEŽAV 
OPRAVILI VSE 
POTREBNO ZA 
NASTOPANJE V PRVI 
LIGI TELEKOM 
SLOVENIJE 

Dolgoletnega prvega moža 
kluba Romana Vuka je zaradi 
preobremenjenosti nadome
stil Silvo Šterbal, sicer zapo
slen v podjetju RM Vuk. Ta 
je s svojimi sodelavci moral 
pošteno pljuniti v roke, saj je 
prvoligaško tekmovanje nekaj 
povsem drugega kot nastopa
nje v nižjeligaški konkurenci.

Tako je bilo poleg vse »papi- 
rologije« treba opraviti števil
na dela na samem igrišču in 
ob njem. Toda vrli domači

športni delavci so že nekaj
krat dokazali, da je ni stvari, 
ki je ne bi mogli postoriti, in 
tako so brez težav opravili vse 
potrebno za nastopanje v Prvi 
ligi Telekom Slovenije, obe
nem pa zadostili vsem kriteri
jem Nogometne zveze Slove
nije (NZS), ki glede teh stvari 
ne pozna milosti.

Tako je zaradi varnosti pri
šlo do »zamika« celotne zele
nice stran od glavne tribune, 
urejeni sta bili VIP-loža in 
»doping« soba, za čim večje 
udobje gledalcev pa je bilo 
poskrbljeno z novo montažno 
tribuno, ki je zrasla ob glavni 
in bo sprejela do 250 ljudi. 
Prav tako so ob glavnem igri
šču zrasli trije novinarski stol
pi, ki bodo sliko vzorno ure
jenega Športnega parka Zavrč 
ponesli širom po Sloveniji, 
poskrbljeno pa je bilo tudi za
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prenekatero malenkost. Svojo dokonč
no podobo je v tem času dobilo še eno 
pomožno igrišče, opremljeno z reflektor
ji, in kot drugi dve, z lastnim namakal
nim sistemom.

ZAVRČ ŽELI TUDI UVRSTITEV 
V ENO IZMED EVROPSKIH 
TEKMOVANJ

Da Zavrč misli resno, dokazuje tudi 
skorajšnja gradnja osrednje tribune. Stro
ji naj bi zabrneli v zimskem premoru. 
Poleg vsega naštetega moramo omeniti 
še lastno Nogometno šolo, ki je v Zavrču 
zaživela v začetku junija. Pod strokovnim 
vodstvom trenerjev v NŠ trenira okrog 
140 otrok, cilj šole pa je v bližnji priho
dnosti pripeljati eno izmed selekcij med 
najboljše v državi.

Vsega tega zagotovo ne bi bilo brez 
kakovostne članske ekipe. Zavrč namreč 
premore kakovostno zasedbo, ki bo mar
sikateremu favoritu dodobra premešala 
»štrene« ter tako skušala uresničiti želje 
in cilje vodstva kluba, ki med prvoliga

ši ne misli plesati zgolj eno leto. Tako 
je seveda prvo leto osnovni cilj povezan 
z obstankom v ligi, misli pa so usmer
jene še precej višje. V sezoni ali dveh se 
namreč želi Zavrč uvrstiti v eno izmed 
evropskih tekmovanj, kar je že pred

časom izpostavil župan občine Miran 
Vuk. Ob sistematičnem in načrtnem 
delu ter ambicioznosti, ki ju v Zavrču 
premorejo, ne verjamemo, da novemu 
prvoligašu ne bo uspelo.

Tadej Podvršek, foto: Črtomir Goznik
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